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Protokół nr LXIV/2022 
z Sesji Rady Gminy 

w Będzinie 

Będzino, 30.09.2022 r. 
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W dniu 30 września 2022 r. w Sali Narad Urzędu Gminy Będzino odbyła się LXIV Sesja VIII kadencji 
Rady Gminy w Będzinie. Sesja została zwołana w trybie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o 
samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 559). Radni obradowali zgodnie z zaproponowanym 
przez Przewodniczącego Rady Gminy zawiadomieniem i porządkiem obrad.  

Obrady rady gminy były transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz 
i dźwięk. Nagrania obrad są udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej 
gminy.  

Informacje na temat przeprowadzonych głosowań są dostępne online na portalu 
http://www.rada.bedzino.pl  

Pkt. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:00:02 – 00:01:28 

Sesję poprowadził Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie Pan Andrzej Nożykowski, który stwierdził, 
że na sesji z 15 obecnych jest 12 radnych, co stanowiło o prawomocności podejmowanych uchwał. 
Przewodniczący przywitał wszystkich obecnych. 

Obecni:  

 Joanna Banaszczak
 Sławomir Bryliński
 Barbara Grudzień
 Eugenia Imbiorowska
 Andrzej Jóźwiak
 Piotr Kołpacki
 Andrzej Krawiec
 Andrzej Nożykowski
 Grzegorz Sztulc
 Adam Gołębiewski
 Krystyna Najdzion
 Lucyna Parol

Nieobecni: 

 Diana Kret
 Mariusz Gosławski
 Tomasz Baczyński

Nagranie video z sesji jest dostępne pod adresem: 
https://www.youtube.com/watch?v=8-GdC8JJtxQ 
oraz w Biurze Rady Gminy w Będzinie 



3 

Pkt. 2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:1:29 – 00:10:49 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu:

a) Protokół nr LVIII/2022 z dnia 14 czerwca 2022 r.
b) Protokół nr LIX/2022 z dnia 29 czerwca 2022 r.
c) Protokół nr LX/2022 z dnia 12 lipca 2022 r.

4. Wolna trybuna.
5. Omówienie sytuacji w rolnictwie.
6. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2022r.
7. Podjęcie uchwał:

a) Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok
2022;

b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej
Gminy Będzino na lata 2022-2034;

c) Projekt nr 3 - Uchwała zmieniająca uchwałę Nr X/83/19 Rady Gminy w Będzinie
z dnia 30 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego
wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków
za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych
innych składników wynagrodzenia;

d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych
na terenie Gminy Będzino, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina
Będzino oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków;

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy
Będzino”;

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy
Będzino”;

8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2021.
9. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej

sesji.
10. Wolne wnioski i zapytania.
11. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.
12. Zamknięcie obrad.

Ustalony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu:

a) Protokół nr LIX/2022 z dnia 29 czerwca 2022 r.
b) Protokół nr LX/2022 z dnia 12 lipca 2022 r.

4. Wolna trybuna.
5. Omówienie sytuacji w rolnictwie.
6. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2022r.
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7. Podjęcie uchwał:
a) Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022;
b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Będzino na lata 2022-2034;
c) Projekt nr 3 - Uchwała zmieniająca uchwałę Nr X/83/19 Rady Gminy w Będzinie z

dnia 30 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość
oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat,
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników
wynagrodzenia;

d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na
terenie Gminy Będzino, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina
Będzino oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków;

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy
Będzino”;

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy
Będzino”;

g) Projekt nr 7 – Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji wprzedmiocie powołania
Młodzieżowej Rady Gminy;

h) Projekt nr 8 – Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Będzino;
i) Projekt nr 9 – Uchwała w sprawie powołania Skarbnika gminy Będzino.

8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej
sesji.

9. Wolne wnioski i zapytania.
10. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.
11. Zamknięcie obrad.

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad: 

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński 

Porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 3. Przyjęcie protokołu 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:10:50 – 00:13:41 

a) Protokół nr LIX/2022 z dn. 29 czerwca 2022 r.

Nie zgłoszono uwag.

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LIX/2022 z dn. 29 czerwca 2022 r.: 

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
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PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński 

Porządek obrad został przyjęty. 

b) Protokół nr LX/2022 z dn. 12 lipca 2022 r.

Nie zgłoszono uwag.

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LX/2022 z dn. 12 lipca 2022 r.:

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński 

Porządek obrad został przyjęty. 

Pkt. 4. Wolna trybuna. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:13:42 – 00:13:57 

Nie było osób chętnych do udziału w Wolnej Trybunie. 

Pkt. 5. Omówienie sytuacji w rolnictwie. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:13:58 – 00:55:41 

W punkcie Omówienie sytuacji w rolnictwie do udziału w sesji Rady zaproszono przedstawiciela ODR 
Baszkowice, Pani Bogumiła Ruszczyńska, oraz Pana Andrzeja Kuśmierskiego Przedstawiciela Izby Rolniczej 
Powiatu Koszalińskiego. 
Pani Bogumiła Ruszczyńska, przybliżyła dokładnie czym zajmuje się ODR, omówiła możliwości 
dofianansowań dla rolników oraz zmiany jakie są planowane na kolejne lata, przedstawiła szkolenia jakie są 
organizowane w najbliższym czasie. 
Pan Andrzej Kuśmierski odniósł się do aktualnego stanu rolnictwa z terenu Gminy Będzino, prognozowań w 
jakim kierunku mogą podążać rolnicy. Głos zabrali radni; Pan Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Przemysłu 
Pan Piotr Kołpacki zachęcając do składania wniosków o dopłaty, pan Adam Gołębiewski.  

Przerwa 10 min. 

Pkt. 6. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2022 r. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 00:56:27 – 01:40:58 
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Przedstawienie wykonania budżetu za I półrocze 2022 r. zaprezentowała Pani Anetta Tomala-Gajec, Główny 
Księgowy Gminy Będzino. Głos w sprawie uchwały zabrali radni: pani Barbara Grudzień (Przewodnicząca 
Komisji Budżetowo-Finansowej), pan Adam Gołębiewski, Joanna Banaszczak, Lucyna Parol, Andrzej 
Nożykowski, Piotr Kołpacki. Wyjaśnień udzilała Pani Anetta Tomala-Gajec wraz z panią Karoliną Malinowską 
Główną Księgową GZK, GBP, GOK, pan Andrzej Nowak Kierownik GZK, Sylwia Halama pełniąca funkcę 
Wójta Gminy Będzino. 

Pkt. 7. Podjęcie uchwał (projekty uchwał dostępne w biurze Rady
Gminy): 
~Czas rejestracji w nagraniu video: 01:41:00 – 02:43:11 

a) Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022;

Uchwałę przedstawiła Pani Anetta Tomala-Gajec, Główny Księgowy. Przewodnicząca Komisji
Budżetowo – Finansowej pani Barbara Grudzień przedstawiła pozytywną opinię dla projektu uchwały,
która była szczegółowo omawiana na posiedzeniu Komisji. Przewodniczący Rady Gminy zarządził
głosowanie.

Głosowanie Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany budżecie Gminy Będzino na rok 2022:

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński 

Uchwała została podjęta. 

b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognoży Finansowej Gminy
Będzino na lata 2022-2034;

Uchwałę przedstawiła Pani Anetta Tomala-Gajec, Główny Księgowy. Przewodnicząca Komisji
Budżetowo – Finansowej pani Barbara Grudzień przedstawiła pozytywną opinię dla projektu uchwały
o zmianie WPF, która była szczegółowo omawiana na posiedzeniu Komisji. Przewodniczący Rady
Gminy zarządził głosowanie.

Głosowanie Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-
2034:

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński 

Uchwała została podjęta. 
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c) Projekt nr 3 - Uchwała zmieniająca Uchwałę nr X/83/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 
30 sierpnia 2019 roku w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników 
wynagrodzenia; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawił Pan Radca Prawny Sebastian Owczarzak w imieniu 
nieobecnego pana Tomasza Wirkusa, inspektora ds. oświaty. Uchwała jest dostosowaniem 
obowiązującej formy uchwały poprzez wprowadzenie koniecznych aktualizacji wynikających ze zmian 
wprowadzonych w Karcie Nauczyciela. 

Głosowanie Projekt nr 3 - Uchwała zmieniająca Uchwałę nr X/83/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 30 
sierpnia 2019 roku w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki 
pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia: 

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński 
 
Uchwała została podjęta. 
 
 

d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenia 
Gminy Będzino, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Będzino oraz 
warunków i zasad korzystania z tych przystanków; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawił Pan Tomasz Szymaniak, Z-ca Kierownika Gminnego 
Zakładu Komunalnego, uchwała ta określa przystanki znajdujące się na drogach publicznych w Gminie 
Będzino. Głos w sprawie raportu zabrali radni, pan Adam Gołębiewski, Barbara Grudzień, Piotr 
Kołpacki, Joanna Banaszczak. Po krótkiej dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenia 
Gminy Będzino, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Będzino oraz warunków i zasad 
korzystania z tych przystanków: 

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński 
 
 
Uchwała została podjęta. 
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e) Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy Będzino”; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Sylwia Halama pełniąca funkcję Wójta gminy 
Będzino. Wniosek o przyznanie odznaki dotyczył Pana Bogdana Wojsy, byłego dyrektora Szkoły 
Podstawowej w Będzinie z siedzibą w Łeknie i został on w pełni zaakceptowany przez Kapituę. 
Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 5 - Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy Będzino”: 

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński 

Uchwała została podjęta. 
 
 

f) Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy Będzino”; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Sylwia Halama pełniąca funkcję Wójta gminy 
Będzino. Wniosek o przyznanie odznaki dotyczył Pana Leszka Lenarcika, byłego dyrektora Szkoły 
Podstawowej im. Ludzi Morza w Mścicach i został on w pełni zaakceptowany przez Kapituę. 
Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Głosowanie Projekt nr 6 - Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy Będzino”: 

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński 

Uchwała została podjęta. 
 
 

g) Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w przedmiocie powołania 
Młodzieżowej Rady Gminy; 
 
Uzasadnienie do uchwały przedstawiła Pani Krystyna Najdzion, Przewodnicząca Komisji Skarg 
Wniosków i Petycji. Projekt uchwały odczytał Pan Andrzej Nożykowski. Rada wyraża gotowość 
powołania Młodzieżowej Rady Gminy w momencie kiedy strona zainteresowana, czyli młodzież 
zamieszkująca Gminę Będzino wyrazi taką potrzebę. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w przedmiocie powołania 
Młodzieżowej Rady Gminy: 

ZA: 12 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
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Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Grzegorz Sztulc, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński 

Uchwała została podjęta. 
 
Obrady sesji opuścił Pan radny Grzegorz Sztulc, pozostało 11 radnych. 
 

h) Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Będzino; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Sylwia Halama pełniąca funkcję Wójta Gminy 
Będzino, informując rade jakie informację doprowadziły do decyzji o wprowadzeniu uchwały o 
odwołanie z funkcji Skarbnika Pani Małgorzaty Macedońskiej. Głos w sprawie uchwały zabrał pan 
radny Andrzej Jóźwiak. Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Będzino: 

ZA: 11 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret , Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński, Grzegorz Sztulc 

Uchwała została podjęta. 
 
Przerwa 5 min. 
 

i) Projekt nr 9 - Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Gminy Będzino; 
 
Uchwałę wraz z uzasadnieniem przedstawiła Pani Sylwia Halama pełniąca funkcję Wójta Gminy 
Będzino informując dlaczego proponuje na Stanowski Skarbnika Panią Anettę Tomalę-Gajec, obecną 
na sali. Głos w sprawie uchwały zabrał pan Przewodniczący Andrzej Nożykowski następnie zarządził 
głosowanie. 

Głosowanie Projekt nr 9 - Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Gminy Będzino: 

ZA: 11 radnych 
Joanna Banaszczak, Barbara Grudzień, Andrzej Krawiec, Andrzej Jóźwiak, Sławomir Bryliński,  
Eugenia Imbiorowska, Andrzej Nożykowski, Piotr Kołpacki, Adam Gołębiewski,  
Krystyna Najdzion, Lucyna Parol 
PRZECIW: 0 radnych 
WSTRZYMUJE SIĘ: 0 radnych 
NIEOBECNYCH: 3 radnych 
Diana Kret, Mariusz Gosławski, Tomasz Baczyński, Grzegorz Sztulc 

Uchwała została podjęta. 

Po głosowaniu Radni złożyli Pani Anecie Tomali -Gajec, nowemu Skarbnikowi Gminy Będzino 
gratulacje oraz życzyli udanej współpracy. 
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Pkt. 8. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi 
na zapytania z ostatniej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:43:28 – 02:57:35 

Informacja została przedstawiona osobiście przez Panią Sylwię Halamę pełniącą funkcję Wójta Gminy 
Będzino, przedstawiając podjęte zarzadzenia oraz oówione skrótowo spotkania jakie odbyła od czasu 
ostaniej sesji. Treść wypowiedzi w transkrypcji. Głos zabrali radni: Andrzej Nożykowski, Adam 
Gołębiewski, Piotr Kołpacki. Pani Sylwia Halama udzielała odpowiedzi na zadawane pytania. 

Pkt. 9. Wolne wnioski i zapytania. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 02:57:38 – 03:21:59 

Glos zabrała Pani radna Barbara Grudzień, w temacie ekwiawalentów z tytułu niewykorzystanego 
urlopu byłego wójta oraz jego zastępcy, podróży na obchody 150 lecia istnienia Kolei Beskidziej. 
Odpowiedzi udzielała Pani Sylwia Halama p. f. Wójta oraz Pani Natalia Jastrzębska, Dyrektor GBP i 
GOK. Pani Joanna Banaszczak, Pan  Piotr Kołpacki, Pan Sławomir Bryliński, Pan Andrzej Nożykowski. 
Zgłoszone zostały tematy do Pana Tomasza Szymaniaka dot. utrzymania terenów zielonych i dróg 
gminnych.  

Pkt. 10. Ustalenie tematów i terminów kolejnej sesji. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:22:00 – 03:23:18 

Przewodniczący zaznaczył, iż możliwe jest zwołanie sesji nadzwyczajnej związanej z rozpatrzeniem 
złożonej skargi nad którą pracuje Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.  

Pkt. 11. Zamknięcie obrad. 

~Czas rejestracji w nagraniu video: 03:23:19 – 03:23:22 
 

Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 
Andrzej Nożykowski 

 
Przygotowała: Magdalena Kustra 

Data przyjęcia protokołu: 





 
 
 
 
 
 

Rada Gminy w Będzinie 
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R.0002.64.2022.MK      Będzino dn. 22 września 2022 r. 

 

 

ZAWIADOMIENIE 
Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 559) 
zwołuję 

LXIV sesję VIII kadencji Rady Gminy w Będzinie 
na dzień 30 września 2022 r., o godz. 09:00. 

Miejscem obrad będzie sala narad Urzędu Gminy w Będzinie. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Porządek obrad i wnioski do porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu: 

a) Protokół nr LVIII/2022 z dnia 14 czerwca 2022 r.  
b) Protokół nr LVIX/2022 z dnia 29 czerwca 2022 r. 
c) Protokół nr LX/2022 z dnia 12 lipca 2022 r. 

4. Wolna trybuna. 
5. Omówienie sytuacji w rolnictwie.  
6. Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2022r. 
7. Podjęcie uchwał: 

a) Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022; 
b) Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Będzino na lata 2022-2034; 
c) Projekt nr 3 - Uchwała zmieniająca uchwałę Nr X/83/19 Rady Gminy w Będzinie z 

dnia 30 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 
oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników 
wynagrodzenia; 

d) Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 
terenie Gminy Będzino, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Będzino 
oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków; 

e) Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy 
Będzino”; 

f) Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy 
Będzino”; 

8. Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2021. 

mailto:rada@bedzino.pl
http://www.rada.bedzino.pl/


 
 
 
 
 
 

Rada Gminy w Będzinie 
76-037 Będzino 19, +48 94 3162 539 

rada@bedzino.pl | www.rada.bedzino.pl 

 

 

 

 

9. Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej 
sesji.  

10. Wolne wnioski i zapytania. 
11. Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji. 
12. Zamknięcie obrad. 

 

Zgodnie z art. 25 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym – pracodawca obowiązany jest zwolnić 
radnego od pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gminy.  
Projekty uchwał są dostępne pod adresem http://rada.bedzino.pl/kalendarz-posiedzen 

 

 

 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy w Będzinie 
Andrzej Nożykowski 

mailto:rada@bedzino.pl
http://www.rada.bedzino.pl/
http://rada.bedzino.pl/kalendarz-posiedzen
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Sporządzono: 25-01-2023

Protokół z sesji

(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie
data posiedzenia: 30-09-2022

miejsce posiedzenia: Urzęd Gminy Będzino, Sala narad, 76-037 Będzino 19

Porządek obrad

Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.1.
Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.2.
Przyjęcie protokołu3.

Protokół nr LIX/2022 z dnia 29 czerwca 2022 r.A.
Protokół nr LX/2022 z dnia 12 lipca 2022 r.B.

Wolna trybuna.4.
Omówienie sytuacji w rolnictwie.5.
Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2022r.6.
Podjęcie uchwał:7.

Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022;A.
Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy BędzinoB.
na lata 2022-2034;
Projekt nr 3 - Uchwała zmieniająca uchwałę Nr X/83/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 30C.
sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat,
motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników
wynagrodzenia;
Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenieD.
Gminy Będzino, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Będzino oraz
warunków i zasad korzystania z tych przystanków;
Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy Będzino”;E.
Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy Będzino”;F.
Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w przedmiocie powołaniaG.
Młodzierzowej Rady Gminy
Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Gminy BędzinoH.
Projekt nr 9 - Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Gminy BędzinoI.

Informacja Wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji.8.
Wolne wnioski i zapytania.9.
Ustalenie tematów i terminu kolejnej sesji.10.
Zamknięcie obrad.11.

Wykaz głosowań

Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.1.
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)

obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
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Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Protokół nr LIX/2022 z dnia 29 czerwca 2022 r.2.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Protokół nr LX/2022 z dnia 12 lipca 2022 r.3.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 20224.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na5.
lata 2022-2034

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 3 - Uchwała zmieniająca uchwałę Nr X/83/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 306.
sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe
warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za
warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy7.
Będzino, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Będzino oraz warunków i zasad
korzystania z tych przystanków
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przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy Będzino”8.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy Będzino”9.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w przedmiocie powołania Młodzieżowej10.
Rady Gminy

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 12 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 3
ZA - 12 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna; Sztulc Grzegorz;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Będzino11.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 11 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 4
ZA - 11 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
Projekt nr 9 - Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Gminy Będzino12.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 11 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 4
ZA - 11 - Banaszczak Joanna; Bryliński Sławomir; Gołębiewski Adam; Grudzień Barbara;
Imbiorowska Eugenia; Jóźwiak Andrzej; Kołpacki Piotr; Krawiec Andrzej; Najdzion Krystyna;
Nożykowski Andrzej; Parol Lucyna;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
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Przebieg sesji

sporządził
Magdalena Kustra przewodniczący



 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę państwa proszę o uwagę. 

Rozpoczynamy, rozpoczynamy obrady 64 sesji Rady Gminy. Jednocześnie stwierdzam, że dzisiejsza sesja 

jest prawomocna na sesji jest obecnych 12 radnych.  

Witam na dzisiejszej sesji wszystkich radnych. Witam panią wójt panią Sylwię Halamę, witam też 

kierowników Gminnego Ośrodka Kultury jak i Zakładu Komunalnego łącznie z panią księgową Gminnego 

Ośrodka Kultury jest obecna z nami też pani Bogumiła Ruszczyńska, przedstawiciel ODR-u jak również 

przedstawiciel Izby Rolniczej, pan Andrzej Kuśmierski oraz troje sołtysów naszej gminy Borkowice, 

Dobiesławiec, Łasin-Łopienica.  

Pani Gieni nie wymieniam, bo już powitałem jako radną. 

Proszę, państwa, pkt 2 porządek obrad i wnioski do porządku obrad. Do Rady Gminy wpłynął wniosek, pani 

wójt o odwołanie skarbnika gminy pani Macedońskiej jak i o powołanie nowego skarbnika. W związku z 

tym chciałbym wprowadzić to do porządku dzisiejszej sesji te 2 uchwały i tutaj może oddam głos, pani wójt 

w sprawie tego wniosku, który został złożony.  

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Dzień dobry Państwu. Wniosek o odwołanie z funkcji programu gminy będzie na pani Małgorzaty 

Macedońskiej oraz powołanie na stanowisko pani Anetty Tomali-Gajec, uzasadniając wniosek o odwołanie z 

funkcji Skarbnika Gminy Będzino pani Małgorzaty Macedońskiej, wskazuje pozyskano dokumenty zgodnie, 

z którymi w trakcie pełnienia funkcji skarbnika, okazało się, że pani Małgorzata Macedońska nie wykonuje 

należycie obowiązków związanych z pełnionym pełnioną funkcją, polega to na weryfikacji sprawozdania 

finansowego gminy. Przepraszam, nie wykonuje należycie swoich obowiązków doszło do sytuacji, w której 

podstawowe obowiązki związane z pełnieniem funkcji Skarbnika Gminy Będzino polegające na weryfikacji 

sprawozdania finansowego na rok 2021, korekty sprawozdań, dokumentów do przedłożenia Radzie Gminy w 

Będzinie, informacji z wykonania budżetu gminy za rok 2021 oraz przygotowanie projektu budżetu na rok 

2022, były zlecone podmiotowi zewnętrznemu prowadzącemu biuro obrachunkowe w oparciu o umowy 

zlecenia na łączną kwotę 28 000 zł z budżetu Gminy Będzieno wydatkowano kwotę 8000, a pozostałe 

zlecenia zostały potwierdzone zawarciem umów i z roszczeń od wyrównanwczych po stronie przyjmującego 

zlecenia. Podmiot wszystkich zleceń mieścił się w zakresie obowiązków pracowniczych skarbnika gminy, za 

które otrzymywał on wynagrodzenie za prace. Zlecenie wykonywania przez podmiot pracy za, które 



odpowiedzialne był Skarbnik Gminy Będzino, odbyły się za wiedzą i zgodą pani Małgorzaty Macedońskiej 

oznacza to w sposób zrozumiany ze sprawowanie przez panią Małgorzatę Macedońską, że nie jest ona w 

stanie wykonywać tych obowiązków we własnym zakresie.  

Sytuacja ta nie jest do zaakceptowania, niemożność wykonywania podstawowych obowiązków 

pracowniczych pani Małgorzaty Macedońskiej, naraziła budżet gminy państwa na szkodę wydatkowano 

kwotę 8000 na rzecz biura rachunkowego.  

Wykonanie usług w postaci weryfikacji sprawozdania finansowego, korekty sprawozdań finansowych gminy 

na rok 202, dokumentów do przedłożenia Radzie Gminy należały do obowiązków oraz za które skarbnik 

gminy otrzymał wynagrodzenia.  

Z kolei do uchwały uzasadniającej powołanie Pani Anetty Tomali-Gajec na Skarbnika Gminy Będzino  

Pokazują, iż jest to osoba, która daje rękojmię należytego wykonywania do pełnienia funkcji prawnika. 

Kandydatka jest świetnie  

W trakcie usprawiedliwionej nieobecności w pracy Skarbnika, pełniła jej obowiązki a od dnia 18 sierpnia br. 

pełni również funkcję Głównego Księgowego, jak również zastępowała Skarbnika gminy.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuje, dalej, jeżeli chodzi o zmiany, to jeszcze mamy 1 dodatkową uchwałę dotyczącą petycji, która 

wpłynęła do nas o powołaniu Młodzieżowej Rady Gminy i w aktualnej sytuacji po prostu no i rozpatrywała 

to Komisja Skarg i Wniosków i po prostu nie jesteśmy na tyle przygotowani, żeby w tej chwili taką radę 

powołać. I tutaj się odniesie przy podejmowaniu tej uchwały. Pani Przewodnicząca Komisji Skarg i 

Wniosków. 

W związku z powyższym ja proponuje o przyjęcie takich zmian, pierwsze to wprowadzenie nowych uchwał 

Pod literką g petycja o powołaniu tej młodzieżowej Rady Gminy jako literka Pod literką h odwołanie 

skarbnika i pod literką i powołanie skarbnika jako dodatkowe uchwały. I jednocześnie chcę zaproponować 

wykreślenie z porządku obrad punktu Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny na rok 

2021.  

Jóźwiak Andrzej (Radny)  
Dostałem informację, że pani wójt, w trakcie pani wypowiedzi pani wójt w ogóle nie było głosu został 

przerywany. Urwany także może pani wójt, jeszcze raz Panie Przewodniczący, bo po prostu.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Ja myślę, że to będzie na tę chwilę może, nie odczytamy teraz odczytamy przy podejmowaniu uchwał, bo to 

będzie jednocześnie uzasadnieniem do uchwały.  

Ale ja nie wiem, ja jeszcze tylko zamkniemy sprawę, jeżeli chodzi o porządek obrad o wyłączenie, czyli 

muszę chyba powtórzyć tutaj, że jako pkt g uchwała dodatkowa w sprawie petycji o powołaniu 

młodzieżowej Rady Gminy Pod literką h odwołanie skarbnika pod literką i o powołanie skarbnika i 

jednocześnie o wykreślenie pkt 8 Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2021. 

Proszę.  

Magdalena Kustra (Obsługa biura Rady Gminy)  
Chciałabym wykreślić z porządku obrad protokół nr 58 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Ja skończę i tutaj w związku z tym, że pani Kierownik GOPS jest na zwolnieniu lekarskim i nie będzie miał 

kto nam przedstawić tego sprawozdania. Natomiast, który protokół niech pani powie, pani Magdo. 58 jest 

problem z transkrypcją gdzieś zginęła i musi pani to odszukać. W związku z tym pozostaje protokół z 

pięćdziesiątej dziewiątej sesji i z sześćdziesiątej do zatwierdzenia.  

Czyli takie zmiany w porządku dzisiejszej sesji. Czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi do proponowanych 

proponowanych zmian w porządku?  

Jeśli nie ma to przegłosujemy. Proszę o oddanie głosu. 

Dziękuję głosowało 12 radnych 12 radnych jest za przyjęciem zaproponowanego porządku obrad. 

Stwierdzam, że został przyjęty. 

Pkt 3 przyjęcie protokołów z sesji. I tak protokół z pięćdziesiątej dziewiątej sesji z dnia 29 czerwca 2022 

roku. Pytam czy ktoś z państwa ma jakieś uwagi do tego protokołu?  

Jeśli nie ma to zagłosujemy, kto z państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z pięćdziesiątej dziewiątej 

sesji. 

Dziękuję głosowało 12 radnych, 12 radnych jest za przyjęciem protokołu i kolejny protokół z sześćdziesiątej 

sesji z 12 lipca 2022 roku. Proszę, czy są jakieś uwagi do tego protokołu?  

Jeśli nie ma to przegłosujemy, kto jest za przyjęciem protokołu z sześćdziesiątej sesji proszę. 

Dziękuję głosowało 12 radnych, 12 radnych jest za przyjęciem protokołu. Stwierdzam, że protokół został 



przyjęty.  

Pkt 4 wolna trybuna nie wiem, chyba nikt się nie zgłosił do Wolnej Trybuny w związku z tym kończymy ten 

punkt. 

Pkt 5 omówienie sytuacji w rolnictwie i tutaj mamy przedstawicieli zarówno ODR-u i, to znaczy może, pani 

tutaj podejść nawet.  

Chodzi o to, żeby miała pani dostęp do mikrofonu. 

Nie, ale tu chodziło, że nagranie musi być tak, że tu nie może być inaczej.  

Pani Bogumiła Ruszczyńska przedstawiciel ODR u, proszę o zabranie głosu. 

Bogumiła Ruszczyńska (Przedstawiciel ODR Koszalin )  
Dzień dobry państwu. Jak już pan mnie przedstawił, nazywam się Bogumiła Ruszczyńska pracuję w Ośrodku 

Doradztwa Rolniczego w Baszkowicach, Powiatowy Zespół Doradztwa Rolniczego w Koszalinie. Właściwie 

chciałam, bo dziś zostałam zaproszona dzisiaj na sesję na temat ogólnej sytuacji w rolnictwie. Tak naprawdę 

to po prostu chciałam państwu przedstawić, co po prostu robi Ośrodek Doradztwa Rolniczego, ponieważ my 

jako ośrodek Doradztwa Rolniczego w tej chwili wykonujemy zadania, które są zlecone przez Ministerstwo 

Rolnictwa w głównej mierze, a nie monitorujemy tak jak to kiedyś było właściwie stanu różnych rzeczy 

dlatego, że na rzecz rolnictwa oprócz Ośrodka Doradztwa Rolniczego pracuje w tej chwili KOWR, czyli 

Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa, Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji i wiele takich instytucji, 

które akurat pewne rzeczy monitorują. My po prostu raczej staramy się wykonywać zadania statutowe i tzw 

komercyjne, które po prostu nas minister obliguje do tego. 

I tak chciałam pokrótce przedstawić, co żeśmy robili właściwie to jak państwo doskonale wiecie, jak są na 

sali widzę, że są rolnicy, że po prostu przede wszystkim bardzo mocno jesteśmy zaangażowani w kampanie 

wnioskową, wniosków o płatności bezpośrednie różne to są właściwie te płatności bezpośrednie, 

dobrostanowe, ale po prostu to kampania się zakończyła i bardzo duży udział zawsze jest innych rzeczy. 

Robimy to, jak tu po prostu Ci co do nas przychodzą, dokładnie wiedzą, że robimy to odpłatnie, bo mamy 

również zapisane w tych atutach i przez ministerstwo narzucone, że musimy po prostu na swoje, że tak 

powiem utrzymanie pewną część zarobić pieniędzy, dlatego mamy te działania odpłatne i teraz państwu tak 

to sporządzanie wniosków o płatności obszarowe. Przede wszystkim bardzo dużo robimy o płatności rolno-

środowiskowe ekologiczne, bo to są też prostu dopłaty do rolnictwa to są tzw oprócz tego poprawa 

dobrostanu zwierząt. To jest też bardzo duży, bardzo duże, że tak powiem, wyzwanie zrobienie tych planów 



dobrostanowych, to robimy. Restrukturyzacja małych gospodarstw, premia dla młodych rolników, 

modernizację te wszystkie rzeczy po prostu my sporządzamy, sporządzanie wniosków o materiał siewny. No 

takie robimy, wniosku o dofinansowanie do zakupu 

wapna nawozowego. Robiliśmy wnioski o zakup znaczy o dofinansowanie to takie o zwrot, co było po 

prostu było, wnioski na rolnicy mogli zwracać i jeżeli kupili nawozy. Więc to proszę Państwa, więc to żeśmy 

sporządzali, także jesteśmy w to bardzo mocno zaangażowani. 

Prowadzimy też również, tzw. monitoring unijny gospodarstw na pewno no nie wszyscy człowiek Unii 

Europejskiej Europejskiej to jest w całej jest tzw monitoring gospodarstw rolnych i np. Polska ma 12 500 i 

do końca jest zobligowana jest do prowadzenia tego monitoringu w oparciu o takie gospodarstwa. 

No i my to jako Ośrodek Doradztwa Rolniczego mamy to po prostu z Instytutem Ekonomiki podpisaną taką 

umowę i ODR, że mamy obowiązek to robić, bo nie robią żadne firmy prywatne, bo te usługi, o których ja 

poprzednio mówiłam, to część jest no mogą firmy prywatne robić, natomiast ten monitoring jest tylko i 

wyłącznie może być robiony przez Ośrodek Doradztwa i ten monitoring to przede wszystkim wpływa na to 

na kształtowanie wspólnej polityki rolnej, bo to jest my monitoring, ale to jest bardzo dokładna jakiaś w 

sumie rachunkowość, także to łącznie jest przepływamy gotówki z rachunkami wyników z wpływami z 

wydatkami po prostu i opracowujemy, tylko to na tym polega, że my bierzemy od rolnika i to tylko są 

numery. My po prostu numery gospodarstw także nigdy to nie wypływają od kogo mamy robione te dane, to 

znaczy Instytut Ekonomiki wie, nasza dyrekcja wie, rolnik wie, ale po prostu to jest i na tej podstawie też 

kształtowana jest wspólna polityka czy ten zakupy, jak to jak to wszystko funkcjonuje, czyli to też jest to w 

naszej gestii jest Ośrodka Doradztwa Rolniczego. 

Proszę państwa, to ten monitoring. Rok 2022 jest ostatnim rokiem, że tak powiem, No jest No jeszcze nie 

można powiedzieć, że był, bo się nie skończył, ale jest ostatnim rokiem rokiem funkcjonowania tzw. PROW-

u starego, czyli, bo tak było wsparcie w PROW-ach, jakie żeśmy weszli do Unii PROW 2004-2006, potem 

był 2007-2013 teraz jest w 2014-2022, a po prostu to zakończenie już po prostu to będzie jest ostatnim 

rokiem. 

Od 2023 roku, czyli będzie to już tzw. Strategiczny Plan Wspólnej Polityki Rolnej będzie to się inaczej 

nazywało. Natomiast jest dokładnie o to samo chodzi, że o wsparcie rolnictwa i obszarów wiejskich dla po 

prostu finansowe wsparcie i ten plan po prostu jest w tej chwili wdrażany. No są takie dwie rzeczy, które po 

prostu w tej chwili wchodzą jako będą od 2023 roku funkcjonowały, czyli Krajowy Plan Odbudowy, o 

którym tak głośno jeśli mówi w telewizji, ale to jest czy tam czy dostaniemy pieniądze czy nie, 



prawdopodobnie tak, ale to jest to jest tzw zwiększenie odporności po covidzie. No to chyba państwu 

dokładnie wszyscy wiedzą, o co tu chodzi. Natomiast Krajowy Plan Strategiczny Wspólnej Polityki Rolnej to 

będzie po prostu kontynuacja wsparcia rolnictwa na zupełnie innych zasadach niż do tej pory. Jest on 

instrumentem wspólnej polityki rolnej i w ramach tzw i zielonego ładu, czyli proszę państwa, ja tutaj chcę, ja 

dziś tak rozmawiałam w tej chwili z panem z Izby Rolniczej przyznamy się od wielu wielu lat i razem 

współpracujemy. I takie mam, bo są tutaj sołtysi są państwo radni jest gmina, pani wójt, z tego po prostu jest 

taka prośba, bo będziemy robili szereg po prostu spotkań, tylko to na razie to jest wszystko w ramach, na 

razie tu mi się sami uczymy i zdajemy egzaminy, ale będzie właściwie płatności obszarowe będą całkowicie 

przebudowany i po prostu, jeżeli już ktoś idzie robić to czy do nas ja nie na to, że zachęcam, ale w pewnym 

sensie zachęcam do sporządzania wniosków przez Ośrodek Doradztwa Rolniczego, bo tak naprawdę to 

będzie tak przebudowany, że można więcej zrobić krzywdy rolnikowi niż po prostu pożytku, bo ktoś to jest 

tak nawet. I wczoraj miałem rolnika, No przyszedł zrobił sobie sam przyszedł po czasie po prostu poprawić, 

bo no zaoszczędził zaoszczędził załóżmy tam 50 zł. Wielki wniosek czy 60, a po prostu w tym momencie nie 

powstawiał płatności, bo sobie nie zdawał sprawy, co jest, o co pytają w tym wniosku i po prostu to są straty 

finansowe dla dla gospodarstwa dla rolnika. 

To tyle jeszcze odnośnie to jeszcze jeszcze wrócę do tej wspólnej polityki rolnej, ale chciałam jeszcze 

państwu. Ja tak sobie taką zrobiłam, wypunktowałam, co chcę powiedzieć, że my po prostu też jako Ośrodek 

Doradztwa Rolniczego szkolimy rolników. I tu w tym momencie to po prostu te szkolenia to odbywają się 

najczęściej w okresie jesiennym i zimowym w takim, kiedy to rolnik ma czas, i teraz zaczniemy to po prostu 

już od grudnia w zasadzie od następnego roku szkolić. Dokładnie z tej tego tzw zielonego ładu w tej chwili 

jak się odbywają nasze nasze szkolenia zgodnie z programem. Z programem, takim, jakim z 

harmonogramem szkoleń ośrodka doradztwa Rolniczego. Ja tylko jeszcze chciałam rzecz, tutaj powiedzieć, 

bo są rolnicy i czasami czasami przychodzą i mówię, a to takie tematy szkolicie, abyście co tam wymyślili. 

My po prostu realizujemy Wspólną Politykę Rolną, tematy mamy narzucone z Ministerstwa Rolnictwa. My 

nie możemy sobie wybierać, co nam się podoba, tylko dostajemy, co ma być realizowane i że ja sobie, że tam 

się może komuś taki czy inny temat mniej podoba, owszem, możemy sobie wybrać, że np. znamy sytuację, 

że np. na 1 gminie jest dużo więcej rolników i wtedy lecą takie po prostu no tematy bardziej bardziej takie 

przydatne rolnikom. Natomiast są gminy, w których bardzo dużo jest np. Kół Gospodyń Wiejskich jest mniej 

rolniczo zaangażowane są bardziej zaangażowane panie i wtedy te tematy takie po prostu na podciągamy, 

pod to, co jest za zainteresowanie, natomiast na gminach strikto rolniczych po prostu robimy takie jak 

szkolenia staramy się robić szkolenia tego typu, żeby po prostu no rolnicy wynieśli jakąś korzyść. W tym 



roku. Jeszcze chciałam też powiedzieć, bo i, żeby tutaj państwo czy radni czy rolnicy przekazali swoim, że 

będziemy wiem, że wielu rolników robiło również szkolenia kursy chemizacyjne, u mie w Biesiekierzu, na w 

Biesiekierzu, bo to chyba co 5 lat to się kończy, więc po prostu w tym roku będę robiła te szkolenia jeszcze 

pod koniec roku. Będę dzwoniła, bo ja zawsze mam telefony, komu tam się kończy i dzwonię po tych 

rolnikach. Natomiast na początku roku, tak, żeby z nowym rokiem te każdy miał ten to szkolenie stosowanie 

środków ochrony roślin po prostu zrobione i bo ono jest ważne na 5 lat, ale w tej chwili to znaczy nie w tej 

chwili, bo od dłuższego dłuższego czasu to Inspekcja Ochrony Środowiska to wymaga i rolnicy muszą mieć, 

co 5 lat potwierdzone, że przeszli takie szkolenie, że mogą kupować i stosować środki ochrony roślin. 

Aktualnie aha jeszcze będzie to środki ochrony roślin w następnym roku jest zaplanowanych, bo mówię 

oprócz tych komercji, to jest akurat, bo robimy statutowe szkolenia komercyjne typu, bo to są odpłatne na 

stosowanie środków ochrony roślin. I robimy np. grantowe, które jak piszemy Grant, jak wygramy, No to też 

jest wtedy to taka, że tak powiem większa większa, bo tak to my nie mamy środków na tam na na na 

poczęstunek itd. ale też taki większy większa elegancja, można powiedzieć tych szkoleń, bo wtedy mamy 

pieniądze no to taki będzie w tym roku będzie Ochrona Bioróżnorodności w Warunkach Gospodarstw 

Rolnych, a w następnym roku będą szkolenia, mamy tak zaplanowanych na powiat 5 szkoleń na temat takich 

komercyjnych, znaczy grantowych na temat planów nawozowych. Ja jeszcze do tych planów nawozowych za 

chwilę wrócę. 

Aktualnie proszę państwa i chciałam jeszcze, żebym to nie zapomniała, przygotowałam sobie, bo to jest 

bardzo ważne, a że jestem w Urzędzie Gminy. To jest bardzo ważne dla pani wójt. I zresztą dla wszystkich, 

że aktualnie odbywają się spotkania dotyczące lokalnych partnerstw wodnych. Organizowane przez Ośrodki 

Doradztwa Rolniczego i pani wójt takie szkolenie odbędzie się 13 października 2022 roku w Starostwie 

Powiatowym, bo mam z panem Hermanowiczem mamy to dogadane w Starostwie Powiatowym w 

Koszalinie. Tutaj, o co tu chodzi jest o premier przeznaczył 1 000 000 000 zł na przeznaczony jest na 

odbudowę melioracji i racjonalną gospodarkę wodną i teraz tak, jeżeli te partnerstwa w tzw zawiąże się 

partnerstwo wodne w gminie. To jest to można uzyskać z tego dofinansowania, ale Ci, co zawiązali 

partnerstwa wodne, dostaną o 50% punktów więcej, czyli to jest bardzo ważne, żeby punktu więcej, czyli po 

prostu może i więcej pieniędzy i szybciej dostaną. I tutaj w skład tych ja sobie tak zrobiłam taką trochę 

ściągę, żebym nie po kogoś nie pominęła. No w tych lokalnych partnerstw wodnych wchodzą Wody Polskie, 

Spółki Wodne, jeżeli takie są, bo nie wiem, ale po prostu np. na gminie na niektórych gminach są już 

zakładane spółki wodne, wchodzą Lasy Państwowe i Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji, KOWR. No 

wiadomo, wójtowie burmistrzowie także to tutaj jeszcze będzie się kolega kontaktował pan Rafał Bińczyk z 



gminą odnośnie tego KOWR, bo on jest za to odpowiedzialny za organizację za organizację tego szkolenia z 

ramienia Ośrodka Doradztwa, dlaczego z ramienia Powiatowego Zespołu Doradztwa Rolniczego w 

Koszalinie i po prostu, żeby po prostu przyjechać i albo kogoś wydelegować, kto będzie miał już 

upoważnienia upoważnienia do podpisania tego do do tego partnerstwa wodnego. To jest takie takie w tej 

chwili, w tej chwili bardzo ważne. No, co jeszcze właściwie to powinnam to wspomnieć, że jest też 

troszeczkę może z innej działki przechodzę, ale to też jest ważne, żeby zasygnalizować, że my proszę 

państwa, jak po prostu rolnicy pamiętają Ci co tego i wiele osób też, że przez wiele wiele lat biegaliśmy, jak 

przyszło przyszły, że tak powiem wakacje. No i czy tam już taki okres biegaliśmy po polach i robiliśmy po 

1300 po 1500 protokołów. To było dla nas cholerne przepraszam, przepraszam za brzydkie, że tak powiem 

określenie, ale to było potężne dla nas obciążeniem, bo nie dość żeśmy dalej tego to jeszcze do grudnia 

robiliśmy te protokoły itd. No i minister, ale robiliśmy, to szczerze mówiąc jako jedyni jako chyba jeszcze 

jakiś ODRr, ale w resztę ODR-ów w tym nie pracowało i minister od ubiegłego roku czy tam od 2 lat. 

Zresztą to były zatarcia, bo to nie każdemu się podobało, wiadomo, że, jaki się chodzi, to jest człowiek się 

tylko człowiekiem i po prostu No facet pisze, że ma 100% zniszczenia czy 90, a ja jako stary rolnik, który od 

40 lat chodzę po polach i po studiach rolniczych widzę, że to jest zupełnie może co innego, więc po prostu 

jest tzw. system monitoringu, żebyście państwo wiedzieli system monitoringu na przy uruchomiony przez 

Inuk Puławy. Proszę państwa i to jest na stronie można wejść na Inuk Puławy i ten system monitoringu i tam 

są tzw klasy, bo każda klasa i stopień z tego stopień wystąpienia suszy, po prostu jeżeli ktoś z państwa ma, że 

wystąpiła ta susza, bo po prostu można przez to aplikację wejść i zgłosić tą suszę suszę można zgłaszać 

jeszcze do 15 października, czyli to jeszcze po prostu jest czas tylko jest 1 warunek, jest 1 warunek, że by 

wejść w ten w tą aplikację trzeba mieć profil zaufany, dlatego już my tak jak jakiś hasła itd. to nie tego po 

prostu profil zaufany najlepiej przez bank i wtedy można wejść albo samemu albo nawet do nas przyjść mieć 

wniosek obszarowy wydrukowany, bo trzeba wszystkie działki wszystko po prostu to nanieść. To trzeba tak 

zrobić porządnie, ale to i na podstawie tego jest to oceniane, czy faktycznie wystąpiła ta susza, czy nie i 

wypłacane i w wielu rolników za ubiegły rok w ten sposób zostało także, jak nie chodzimy po polach to nie 

znaczy, że nie, że nie ma tego monitoringu suszy, On po prostu jest w innej formie. Jest także, każdy z 

państwa, kto ma gospodarstwo rolne może również również to składać. Proszę państwa, jak jeszcze to tak 

sobie tak po punktowałam ale tak naprawdę największym wyzwaniem na następny rok dla nas dla Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego jest po prostu wdrożenie zasad Planu Strategicznego Wspólnej Polityki Rolnej na lata 

2023-2027. Proszę państwa, na czym to polega ja się zastanawiałam by mogła musiałabym mieć za 2 dni 

czasu, żeby to opowiadać, a ta sprawa nie jest miejsce i czas. Natomiast może tylko zasygnalizuje, jakie, 



jakie są zmiany? Tak, przede wszystkim jak do tej pory to było tzw. te Płatności opierały się o 3 zasady o 

dywersyfikację dywersyfikację upraw utrzymanie terenów proekologicznych tzw. zazielenienia No i po 

prostu i to i dywersyfikuje i utrzymanie trwałych użytków zielonych 3 zasady i to było po prostu jak rolnik 

spełnił, to było dużo dużo łatwiej dostać te pieniądze. Ostatecznie to były dodatkowe pieniądze za 

dobrostany, do jakiś, tak jak tutaj sobie ściąge przygotowałam, żebym czegoś nie pominęła, ale nie wiem, 

czy to jest sens, ale było do krów, do bydła, do truskawek, do ziemaków przemysłowych, do wielu rzeczy po 

prostu jak się robiło z rolnikiem wniosek, nawet w tym roku była. To jest taka sprawa, że rolnicy to głównie 

przychodzą do tych, co chodzą od lat. No to to ich się zna i rolnika i zda się i zna się gospodarstwo. 

Natomiast w tej chwili to jest po prostu będzie składało się te Płatności obszarowe będą się składały z 3 

takich. No jak to nazwać obszarów o z 3 obszarów, bo chciałam powiedzieć płaszczyzn, ale to lepiej 

obszarów i to jest tak ochrona środowiska klimatu, gleby to jest 1 obszar, zdrowie publiczne, zdrowie 

zwierząt, zdrowie zdrowie roślin i dobrostany zwierząt i teraz tak i to ta warunkowość to, żeby dostać 

podstawowe dopłaty, to trzeba mieć spełnione warunkowość po prostu, a potem są jeszcze tzw ekoschematy, 

czyli dobrowolne wejście pewne dobrowolne wejście w pewne, że tak powiem tematy, bo pewne działania 

oni to nazywa. Ja mówię, nazywam to działania, bo do tej pory to żeśmy nazywali działania. Natomiast w tej 

chwili w tym planie strategicznym to są nazwane interwencje, ale to nie znaczy, że po prostu się mamy tego 

bać, tylko po prostu tak to jest nazwane i tak określone. I teraz tak tutaj do tych ekoschematu, bo to będą tak 

te waru rzeczy, które powiedziałam warunkowość, to będą bardzo mocno zwiększone w porównaniu z tym 

PROW-em 2000, teraz to było, bo w tej chwili to było tak, że 3 roślinki to przy tak powiem 3 rośliny od 

powyżej 15 ha utrzymanie trwałych użytków zielonych i po prostu jeżeli, jeżeli było to głównie na naturze 

2000 jak i na nie naturze 2000. To można było nawet zaorać, a w tym, a w tej chwili proszę państwa, to, co 

chciałam powiedzieć 3 roślinki były od powyżej 15 ha powyżej 10 ha gruntów ornych. Mówię o gruntach 

ornychch były 2 w tej chwili, proszę nie wiem, czy to wejdzie w tym roku, ale jest tak, że od 10 ha trzeba 

mieć 3 rośliny, czyli dywersyfikację, jest zmieniona ta dywersyfikację i zmienione zasady tej dywersyfikacji. 

Także bardzo bym prosiła, żeby już nie chodzić nie próbować nie chodzić do tych, co tam nie chodzą na 

szkolenia, nie wiedzą, o co chodzić tylko po prostu naprawdę pójść gdzieś do kogoś, czy do nas czy gdzieś, 

kto będzie miał pojęcie, żeby naprawdę nie zrobić wielkiej szkody tym rolnikom. No oprócz mówię oprócz 

tej warunkowości, która musi być zobowiązany musi być zrobiona to są tzw ekoschematy dobrowolne, 

dobrowolne interwencje. Głównie to miało być 16. No zrobili w tej chwili trochę mniej, bo ten rolnictwo 

węglowe Echo schemat rolnictwo węglowe i zarządzanie składnikami odżywczymi, ale tu w tym Eko 

schemacie wchodzi wiele, że tak powiem takich interwencji jak ekstensywne użytkowanie łąk, tuzów z 



obsado zwierząt między plony ozime, bo śiewki wśród polne, czyli do tej do tych interwencji. Co do tych do 

tego, co powiedziałam wcześniej do tego działania warunkowości, to można było różne rzeczy robić tam. Po 

prostu w między polony siać na 2 miesiące, a w tej chwili to bardzo mocno jest bardzo mocno jest 

zasygnalizowane, co ma być, czyli między plony, tylko ozimę, że po prostu może być grunt grunt 

ugorowany. To 4% kiedyś było 5%, ale jeżeli chcemy siać. 

Np. i mieś grunt ugrowany i np. między ploy to musimy mieć 7% zabezpieczone w tych w tych po prostu w 

tych między plon w tym zazielenieniu tzw. zazielenieniu.  

Także tu mówię to każdy każde gospodarstwo jest inne i właściwie czasie naprawdę głęboko pochylić pod 

każdym gospodarstwem, żeby po prostu zrobić i prawidłowo wniosek, a wniosek, ale prawidłowo, żeby 

rolnik dostał pieniądze. To już przestrzeganie planu nawożenia, wariant podstawowe teraz tak powiem, o co 

chodzi też tak bardzo w skrócie do tej pory był plan nawożenia, jest obowiązkowe Prawo Wodne, mówi z 

osiemnastego roku, że każde gospodarstwo, które ma tam powyżej 10 gruntu hektaru gruntów ornych czy 

trwałe użytki bydło. Czy tego powinien mieć plan nawożenia, ale to był plan nawożenia azotem. Proszę 

państwa, teraz jest nawożenia oprócz azotem jest plan nawożenia, trzeba zrobić magnezem wapnem, wapno-

magnez i fostwór-potas. Czyli to jest potężny plan nawożenia, do którego są potrzebne już, do którego są 

potrzebne próbki, to próbki próbki przez zrobione i teraz tak chciałam powiedzieć, że tylko akredytowaną 

stacją do robienia próbek jest Stacja Rolniczo Chemiczna w Polsce na razie na razie mówię może to się 

zmienić, ale wiem, że działają różnie już prywaciarze i próbują naciągać rolników, że zrobię owszem mogą 

to zrobić te badania. Ja nie mówię, że nie zrobię, że nie mają laboratorium, tylko czy będzie akredytacja i czy 

będzie uznane. To jest jedno 1 taki warunek, więc, żebyście państwo mieli po prostu. Ja ja dzisiaj tak się 

zastanawiałam, co mam przygotować na dzisiejsze spotkanie, ale stwierdziłam, że to sobie wypunktowałam i 

to chyba jest w tej chwili rzecz najważniejsza, o której mówię. 

To będzie tak przestrzeganie planu nawożenia, zróżnicowana struktura upraw to, co już wspomniałam, że to 

po prostu już od 10 ha mam być to uchylone, mówili nam w CDR na szkoleniu takim przez internet, co my 

się szkolimy, ale na razie nie ma rozporządzeń, jak znam życie, bo pracuje w to wiele wiele lat, to mogą być 

rozporządzenia, bo wchodzi to zawsze 15 marca, Wnioski obszarowe i wszystkie te działki, więc mogą wejść 

wtedy.  

Tego, ale mówię dobrze się już przygotować wcześniej, jakie te interwencje i w co byście chcieli państwo 

wchodzić to zróżnicowana wymieszanie obornika na gruntach ornych w ciągu 12 godzin do aplikacji, 

stosowanie płynnych nawozów naturalnych, uproszczone systemy uprawy wymieszanie, słomy z glebą to 



jest tzw ekoschematy węglowe. Następne i to jest dobrowolne, ale to są duże pieniądze, także jak ktoś, kto po 

prostu w spełni te warunki to dostanie dużo większe Płatności, więc to jest taka ochrona środowiska gleby, 

na zasadzie, że my wam damy Pieniążka, ale jest bardzo dobre, bo po prostu rolnik będzie wiedział, że jeżeli 

to zrobi, to nie dość, że będzie środowisko wdzięczne gleba wdzięczna. To jeszcze będzie po prostu dostanie 

za to pieniążki z Eko schemat racjonalna gospodarka na trwałych retencjonowanie wody na trwałych 

użytkach zielonych. To ta to jest po prostu ekoschemat ten ekoschemat był w 2000. Teraz w tym 2022 roku, 

tylko, że trzeba było mieć warunek, że albo w programach ekologi tych ekologicznych rolne 

środowiskowych użytki zielone albo tzw trwałe użytki zielone na taki roczny roczna była interwencja w tym 

roku dużo ludzi. W to weszło, ale jeżeli to to retencjonowanie wody można było zaznaczyć i wtedy, jeżeli 

np. przez 12 dni po kolei 8 wysycenie profilu glebowego było powyżej 80% to rolnik mógł dostać po prostu 

dodatkowe Płatności. Obszary z roślinami miododajnymi. Następne jako eko schemat to proszę państwa to 

jest eko schemat, który jest nowy. No i też są dosyć duże, że tak powiem, bo ja tu nie czytam, ale mam w 

euro, czy, jeżeli ktoś będzie miał te rośliny z to jest ponad prawie 270 EUR do hektara, bo tutaj sobie, ale 

mówię, to No to nie jest to po prostu to na razie jest w euro, bo wiadomo, że, jaki będzie kurs euro. No to też 

trudno powiedzieć, ale to jest w euro prowadzenie produkcji roślinnej w systemie integrowanej produkcji, to 

jest ponad 300 EUR do hektara, dodatkowo od tych wszystkich oprócz tych podstawowych Płatności itd. 

tylko, że tutaj uprawiać te rośliny, które są po prostu objęte metodyką metodyką ochrony integrowanej 

produkcji roślin i po prostu No spełnić. No też nie to czas z doradcą i Dokumenty wypełnić tak dalej już 

robić z doradcą, bo my po prostu proszę państwa póki co nie mają wyższego tam wykształcenia Rolniczego, 

to nie to to nie mają takich stanowisk albo nie mają uprawnień. Natomiast my, co mamy to po prostu by 

ciągle zdajemymy egzaminy, szczerze mówiąc, to ja mam z tyle lat ciągle albo w ministerstwie zdania albo i 

co roku trzeba odnawiać uprawnienia i wtedy możemy, bo jesteśmy na liście w Agencji Restrukturyzacji i 

możemy to robić, bo nam nie zarzucą, że w agencji mają listę, tak jak zrobił ktoś taki, to po prostu jest to 

przyjęte. Prowadzenie i biologiczna biologiczna ochrona upraw. To też jest taka po prostu interwencja, która 

to jest tak to ja mówię, ekoschematy dobrowolne wszystkie, wsparcie jest wsparcie jest obowiązkowe. 

Natomiast jeszcze oprócz tego są programy będą funkcjonowały, bo te interwencje są na rok, na rok. Co 

roku, trzeba będzie po prostu wchodzić od początku znaczy wchodzić. No po prostu ze złożeniem wniosku 

itd. się wchodzi, natomiast jeszcze będą w dalszym ciągu funkcjonowały te co do tej pory rolnictwo 

ekologiczne chcieli w pewnym momencie była taka wersja, że będzie to na rok, ale to byłoby nielogiczne, bo 

to musi być certyfikacja jednostki musi być certyfikat, musi jednostka certyfikować i będą to zobowiązania 

pięcioletnie. Będziemy robili plany na to rolnictwo ekologiczne i będą również rolność to 



rolnośrodowiskowe klimatyczne, kiedy po prostu też są pięcioletnie. I to też jest już dobrowolne 

zobowiązanie i dodatkowe pieniądze to ja bym miała tyle, jeżeli macie państwo pytania, nie wiem, czy 

wyczerpałam.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Trudno mi powiedzieć czy pani wyczerpała, czy nie, ale to. 

Bogumiła Ruszczyńska (Przedstawiciel ODR Koszalin )  
Nie, wie pan to jest po prostu, wie pan, to dopiero wejdzie w życie, więc ja. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Mówię oczywiście, No ja rozumiem, że to są programy i wasze jakieś działania w formie doradztwa w tym 

zakresie. No co może tutaj chciałbym być zdecydowanie pomóc. 

Bogumiła Ruszczyńska (Przedstawiciel ODR Koszalin )  
Tak, bo to znaczy wie pan, to po prostu mam tylko, żebyście po prostu państwo zasygnalizowałam, co, żeby 

wiadomo było, że można z takich rzeczy korzystać. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję. Proszę czy ktoś w tym temacie chciałby jeszcze zabrać głos? Ja myślę, że tutaj by trzeba było 

podejść trochę do strony ekonomicznej. To, co się dzieje w tej chwili w rolnictwie i kosztowej bardzo proszę, 

to przedstawiciel Izby pan Andrzej Kuśmierski. Proszę tutaj też do mikrofonu tak. Proszę Przewodniczący 

Komisji Rolnictwa. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Szanowni Państwo. Szanowni Państwo, ja zachęcam do składania tych wniosków suszowych, bo tak jak pani 

powiedziała, że to są pieniądze. Ja na swojej skórze doświadczyłem tego, bo też w tamtym roku złożyłem 

taki wniosek i gospodarstwo 35 ha dostałem 9000. Wczoraj przyszła decyzja to po roku czasu, ale jednak 

warto tak także mamy 2 tygodnie na złożenie takich wniosków i za rok, ale te pieniądze będą tak, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję. Proszę pan Andrzej Kuśmierski. 

Andrzej Kuśmierski (Przedstawiciel Powiatowej Izby Rolniczej)  
Ja mówiąc prosto, że rolnictwo w tej chwili, jakby upadało, bo w tej chwili na nawozy przekraczają 

trzykrotne wartość sprzedanych zbóż, bo jeżeli te się utrzyma w ten sposób, No to przejdziemy na ekologię, 

po prostu nie będziemy jak wsiać uprawy, po prostu sztuka się zrobi. Tylko na dopłaty będziemy liczyć nie 

ten zielony ład może to dużo wnosi, ale znowu, takie czy rośliny mamy siać, ale teraz rzepak włączyli do 



zbóż, czyli już wypada nam 1 roślina, którą można było . My z Powiatowej Izby przedłożyli w Sejmie o 

dopłatę czy obniżenie nawozów Azotowych, czy to pójdzie w tą stronę, No nie wiadomo, jak to się odbędzie. 

W tej chwili wprowadzono tym zielonym ładzie badanie gleby dobre, bo możemy stosować przykładowo 

mniej nawozów 1 składnika, drugiego. To można zrównoważyć, czy ten system odwoływaliśmy się w izbach 

do systemu bez orkowego, bo to będzie duża dopłata, nie, stosując orki tylko, że nie można to bez przerwy 

robić na okrągło. No musi być przeorana ta materia, bo martwica, bo niektórzy rolnicy już mają od wieków, 

że podchodzi do martwicy, No wiatr ją zabierze tą właśnie próchnicę, jest dopłata do be zorkowej. No ale jak 

to rozstrzygnąć, jak to zrobi przed uprawą? Wykonanie uprawy bez orkowej, No na fazie robi zdjęcia 

obchodzą działkę. 

Dobre, No można. 

Bardzo duże pieniądze w to w ten sposób uzyskać No i taniej kosztuje, myślę, że to zbijanie kosztów, nie 

orać bo paliwo i czas.  

No to jest może i mądre podejście nie, ale druga sprawa chodzi o ten system melioracyjny, tamte związki, co 

się łączą mamy właśnie z by Biesiekierzem gmina Będzino ale żaden z rolników.  

Wcześniej było robienie retencji kopanie stawów. No cuda nie widy, No ale to się nie przyjęło, No bo jak 

można nawadniać pola, które są na Wyżynach. Wykopanie stawów, to co podlewanie byśmy w izbach 

mówimy, No to się nie zdaje, nie dało. No to w tej chwili wymyślili sobie tak jakby wprowadzanie próchnicy 

w ziemię, bo to jednak blokuje odpływ wody. Oborniki, kilka tam inne struktury. No ale skąd to wziąć, jak 

mamy tylko 4 w powiecie hodowlę trzody chlewnej, to wszystko zlikwidowane i te chwili się praktycznie 

likwiduje bydło ponownie, bo nie opłaci się to są koszty.  

Koszty im między paliwa części i jak teraz dojdzie energia tak 100% to, kto będzie utrzymywał? To by to 

kosztuje?  

Ogrzewanie oświetlenie hodowanie paszy nie zaczyna się to kończyć. Odnośnie tych melioracji. To duża 

wina, może tu jest naszych terenów poprzez działki. Ja mam tak raz pani wójt, akurat w sądzie się będzie 

toczyła odnośnie zalewania pól poprzez likwidację rowów. 

Likwidację tych rurociągów. 

I to się kończy, bo to nie spółka wodna nie rozwiąże.  

Wchodząc na działkę prywatną nie pozwalają. 



Nie można tego zrobić, bo tylko jedynie sądownie albo nie wiem, przez kogo. 

Taka sytuacja, a jeszcze 1 sprawa ostatnią w Izbach Rolnych żeśmy musieli podpisać "musieliśmy" zgodę na 

sprzedaży ziemi obcokrajowcom. 

No jako Izba nie zgodziła się na to sprzedaży. Pól niestety decyzja zapadła, że przekazać to rolnikom 

indywidualnym Polakom czy to przejdzie w ministerstwie, myślę, że to się okaże. Bo decyzja zapadła, że 

ostatnie słowo mają dyrektorzy nie wiadomo, co jak się tam zachowa. Co do to można jeszcze powiedzieć.  

Żeby ten temat zamknąć to ten zielony ład, jeżeli tak to wejdzie, to naprawdę się na gimnastykujemy.  

Będzie mocno położone na, jak chcą związek, jakby strączkowe więcej siać, żeby azot związać ziemią nie 

chodzi o przekazanie takiej, zmianowania dużego nie zrobienie. No ale jak to wyjdzie ciężka sprawa 

ronictwo się zaczyna, jakby jak żeśmy rozmawiali w Izbach wszystko można wyprodukować z ziemi 

odnośnie ubrania paliwa i żywności. I obcokrajowcy wiedzą, jak to robić tylko, że no nas blokują w tej 

chwili za ograniczyli, że sianie rzepaku w niektórymi miejscowościach, żeby nie produkować na przemysł 

oleju. No myślę, że tyle może, dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję. Proszę, kto chciałby zabrać jeszcze głos w tym punkcie?  

Proszę pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Dziękuję bardzo, przysłuchuję się temu poważnie tego, co pani kierownik. Czy pani pani z ODR-u mówiła o 

tych nowych z programach, co ministerstwo dla nas szykuje? No to absolutna bzdura. My rolnicy zaczynamy 

rok rolniczy od teraz od zasiewów bo siejemy 2 uprawy i co na wiosnę nie zgadza nam się, bo trzeciej nie 

mamy, bo to takie trochę jest za późno. Poza tym to, co też chciałbym się odnieść do tutaj, co pan Andrzej 

Kuśmierski mówił reprezentant Izb Rolnych o tej melioracji hukliwie. Ja byłem na takim spotkaniu w tym 

roku bodajże tam się zaangażowało kilku rolników, w Biesiekierzu do tej spółki, o której się dowiedziałem 

na tym spotkaniu, że wójt podpisał współpracę z tych 2 gmin, że i te spółki mówią, że to jest tak 

uszczuplona, uszczuplone dofinansowanie, że bardzo ciężko się do tego jakby przyłożyć. Nie idzie to z taką 

wielką pompą, tylko przyjeżdża kontrola za kontrolą wykopią 10 m rowu oni muszą to omierzyć zbadać pół 

dnia to człowiek mierzy badać. To się zgadza, czy nie. No trochę im tam ręce opadały, ale już jak weszli to 

jak już to ciągną, bo za parę lat nie będzie, na czym uprawiać, bo po prostu pozalewa pola, a tu to, co podjął 

pan Andrzej Kuśmierski o tym o tym naszym prawie takim bezprawiu, bo jeżeli ktoś ma prywatną działkę, 



tam w okolicach właśnie Śmiechowa bardzo dużo działek rekreacyjnych powstało i ten właściciel tej działki 

nie życzy sobie, żeby tam można było udrożnić tą jakiś główny rurociąg ciek wodny przechodzący przez 

jego działkę. Co blokuje w następstwie ileś tam nawet set hektarów, że jest zalewane także w tym w tej 

kwestii by tutaj musiało państwu albo prawodawstwo zainterweniować, żeby, żeby uregulować te sprawy. To 

tyle dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

Nie ma, No jak tutaj i słyszymy i widzimy, No ta sytuacja w rolnictwie jest bardzo trudna. Te komponenty 

wszystkie niestety bardzo mocno drożeją, nośniki energii też i tutaj w wielu przypadkach no ta opłacalność 

zaczyna bardzo mocno spadać. I przyszłość jest w jakimś stopniu takiego prawdziwego rolnictwa zagrożona, 

bo, bo ginie też i hodowla giną te inne czynniki, których tam akurat ta uprawa jest prowadzona, generalnie 

się to sprowadza do uprawy gruntów. No i to też zminimalizowanym stopniu, bo jeżeli nie będzie i 

nawożenia, to i nie będzie plonów, bo jeżeli nawóz będą drogę, to ślad za tym to się wszystko odbije. Tak i ta 

opłacalność niestety, ale będzie spadać.  

Kończymy punkt omówienie sytuacji w rolnictwie czy robimy przerwę, czy to bardzo proszę przerwa 10 

minut. 

Przerwa 10 min. 

Zaczynamy. Komisja budżetowa i część tam radnych spoza komisji też przybyło na posiedzenie komisji, 

omawiany był szczegółowo analizowane wykonanie za pierwsze półrocze. I tutaj część pytań, które były 

wtedy tam też przedstawione do pani Anety, którą witam tutaj panią Anetę Tomale witam tutaj dzisiaj na 

sesji też, która będzie nam prezentować, to, że część odpowiedzi dotyczące tego wykonania uzyskamy na 

sesji, a jednocześnie tutaj na początek to chyba, nie wiem, czy przewodnicząca Komisji Budżetowej pani 

Barbara Grudzień może. Albo nie proszę pani Aneta Tomala, taki ogólny zarys wykonania wydatki i 

dochody. Bardzo proszę, oddaję głos.  

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Wysoka Rado, Szanowni mieszkańcy wykonanie budżetu za pierwsze półrocze 2022 roku zostało przyjęte 

zarządzeniem nr 347/2022 Wójta Gminy Będzino z dnia 31 sierpnia 2022 roku w sprawie przedstawienia 

informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Będzino i kształtowaniu się wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Będzino oraz informacji o przebiegu wykonania planu finansowego samorządowych 

instytucji kultury za pierwsze półrocze 2022 roku. Plan dochodów ogółem na dzień 30 czerwca 2022 roku 



wynosił 50 147 521 zł i 1 gr z tego wpłynęło 28 314 554 zł. I 30 gr, co dodaje 56,46% wykonania, w tym 

plan dochodów bieżących wynosił 46 485 985 zł 5 gr z tego wpłynęło 27 987 625 zł i 76 gr co stanowi 

60,21% wykonania. Natomiast plan dochodów majątkowych na dzień 30 czerwca 2022 roku wynosił 

3 661 535 zł 96 gr, z czego do budżetu wpłynęło 326 928 zł i 54 gr co stanowi 8,93% wykonania. Plan 

wydatków ogółem za pierwsze półrocze 2022 roku wynosił 57 773 605 zł i 81 gr, z czego wydatkowano 

25 959 589 zł 99 gr co stanowi 44,95% wykonania. W tym plan wydatków bieżących wynosił 46 443 999 zł 

75 gr z czego wydatkowano 25 507 448 zł i 40 gr, co stanowi 54,92% wykonania. Zaś plan wydatków 

majątkowych wynosił 11 329 606 zł 6 gr z czego wydatkowano 462 141 zł 59 gr, co stanowi 4,8% 

wykonania. Różnica pomiędzy dochodami bieżącymi, a dochodami, a wydatkami bieżącymi i tak plan na 

dzień 30 czerwca 2022 roku wynosił 41 985 zł 30 gr, a wykonanie kształtowało się na poziomie 2 480 177 zł 

36 gr. Przychody planowano wysokości 9 281 084 zł 80 gr, na które składały się wpływy z kredytów i emisji 

papierów wartościowych w wysokości 6 143 518 zł 10 gr oraz z wolnych środków zgromadzonych na 

rachunkach bankowych to jest 3 137 566 zł 70 gr z tego wykonano przychody w wysokości 3 611 632 zł 

8 gr. Na dzień 30 czerwca 2022 roku zaplanowano rozchody w wysokości 1 655 000, z którego wykonano 

863 752 zł to kwota spłaty rat kapitałowych i odsetkowych kredytów oraz wykupu papierów wartościowych.  

Mają państwo, może jakieś pytania czy przedstawić opinię RIO?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Myślę, że opinię Rio to na podsumowanie później ewentualnie przeczytane, ale teraz bardzo proszę o pytania 

dotyczące sprawozdania z wykonania za pierwsze półrocze.  

Proszę pani Barbara Grudzień, przewodnicząca Komisji Budżetowej.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo, nadmienię, że Komisja Budżetowa, tak jak pan przewodniczący mówił, nie tylko, ale części 

radnych spotkaliśmy się na tym pytaniu w dniu 22 rozmawialiśmy tam wyszło kilka takich spraw. 

Chcielibyśmy, żeby nam to wyjaśniono i ja może tak po kolei została, bo na stronie piątej jest taka różnica 

169 052 zł 25 gr i prosiłam, żeby wyjaśnić, stąd ta różnica się wzięła, jeżeli chodzi o wydatki, ponieważ jest 

to różnica między stroną piątą, a szóstą i chciałabym się ta różnica wzięła.  

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Ta różnica jest spowodowana zarządzeniem nr 299/2022 i to jest dokładnie kwota 169 052 zł 25 gr nie wiem, 

dlaczego pani Skarbnik nie ujęła tego  



Barbara Grudzień (Radna)  
Ale jest to jest to kwota. Rozumiem, że to, co jest wykazane na stronie szóstej w tych wprowadzonych 

zmianach, to ta strona szósta odzwierciedla prawidłowość jest po prostu błąd na stronie piątej.  

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Tak dokładnie.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Tu miałam takie pytania, ponieważ strona dziewiąta jeszcze były dalsze strony, gdzie było mówione, o jakie 

były zaległości podatkowe, za pierwsze półrocze tego roku. Ja poprosiłam wówczas panią zastępcę skarbnika 

o to, żeby nam przedstawiła tabelarycznie i pytania bym poprosiła dzisiaj o przedstawienie, jakie jest 

faktycznie zadłużenie. Na koniec nie tylko za pierwsze półrocze, ale zaległości, jakie są w ogóle na 

30 czerwca tego roku, bym bardzo prosiła pani Anetko tylko o przedstawienie nam tego, ponieważ ja byłam 

na spotkaniu z panią Anetą mam taki wykaz. No i niestety z przykrością stwierdzam, że zadłużenia rosną.  

To zadłużenie w sumie można powiedzieć w porównaniu do 31 grudnia 2021 wzrosły o 212 088 zł 8 gr z 

tego, co ja dostałam wykaz, ja bym tu poprosiła panią Anetkę o przedstawienie, w których grupach jak 

wygląda, to zadłużenie, bo myślę, że radni będą zainteresowani tym. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Dobrze. Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Na... 

Barbara Grudzień (Radna)  
Jeśli mogę to tylko stan zadłużenia na koniec roku 2021 i jaki jest na 30 czerwiec. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Dobrze, to stan zadłużenia właśnie z tytułu gospodarki odpadami komunalnymi na koniec roku 2021 wynosił 

212 626 zł 75 gr stan zaległości przepraszam 460 573 zł. 25 gr natomiast na dzień 30 czerwca jest to kwota 

515 678 zł 53 gr. 

Podatki od osób fizycznych stan zaległości na koniec 2021 roku to kwota 412 393 zł 74 gr na koniec czerwca 

2022 roku to 527 000 i 29 gr. Podatki od osób prawnych na koniec ubiegłego roku to kwota 58 196 zł 72 gr, 

na koniec pierwszego półrocza tego roku to 89 193 zł 90 gr. Użytkowanie wieczyste od osób fizycznych na 

koniec ubiegłego roku to 632 zł 91 gr, natomiast na koniec pierwszego półrocza tego roku to jest 1900 zł 

67 gr. 

Użytkowanie wieczyste od osób prawnych stan zaległości na koniec ubiegłego roku to 48 zł 65 gr, natomiast 



za pierwsze półrocze tego roku to 433 zł 21 gr. Czynsze czynsze za lokale mieszkalne, stan zaległości na 

koniec ubiegłego roku to 26 338 zł 69 gr, na koniec pierwszego półrocza 29 834 zł 21 gr. 

Czynsze za lokale użytkowe, garaże 10 220 zł 92 gr to stan zaległości na 31 grudnia ubiegłego roku, 

natomiast na dzień 30 czerwca 2022 roku to kwota 16 603 zł 5 gr. Wynajem powierzchni osoby fizyczne na 

koniec ubiegłego roku to kwota 6 707 i 40 gr, na koniec pierwszego półrocza tego roku 6 551 zł 90. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo, proszę państwa, dlatego ja ja już przy omawianiu budżetów czy półrocznych czy rocznych 

za każdym razem prosiłam z panią skarbnik jedną czy drugą, bo wiemy, że tych zmian było sporo o to, żeby 

nam przedstawiali w sprawozdaniu stan zadłużenia zadłużenia w danej grupie już w sprawozdaniu nigdy do 

końca nie wiedzieliśmy, jaki faktycznie jest zadłużenie, tylko nam przedstawiano, że jest zadłużenie było za 

dany okres, który omawialiśmy z tego jasno wynika, że te zadłużenia rosną, nie maleją. Nie wiem, z czego to 

wynika, czy to jest z małej windykacji, małej ściągalności tego nie umiem powiedzieć, ale chciałam 

koniecznie, żeby to państwo No i mieszkańcy jeżeli, ale jednak te zaległości rosną. 

Ja tu dziękuję, chyba że ktoś do tej pozycji ma jeszcze pytania.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę pan Adam Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Dziękuję, ja mam takie pytanie do pani Anety. Czy to może w pewnych latach było tak, że do połowy roku 

nie płacili, ale pod koniec roku regulowali te swoje zaległości, podatnicy? 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Jest taka możliwość, że na podstawie wezwań, które wystawione przez pracowników merytorycznych te 

zaległości były regulowane, aczkolwiek ja mam nadzieję, że ta kwota niebawem dużo się zmieni. Ponieważ 

dział windykacji teraz u nas prężnie działa.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę, proszę pani Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Tak sobie pozwoliłam z tej tabelki przeliczyć tu w odniesieniu do zapytania o ilość w opłatach za 

gospodarowanie na koniec roku była 460 553 z tego wynika, że wpłynęło 120 nie 135 to 85 000 ponad stąd 

mimo wszystko, że była spłata i tak zaległość wzrosła, tak to wygląda podobna sytuacja, bo tu 



przeanalizowałam, tylko takie 2 pozycje podatek od osób fizycznych, gdzie zaległość na koniec roku była 

412 000 z groszami wpłynęło 114 600 z groszami, ale zaległość za pierwsze półrocze wynosiła 220 ponad 

tysięcy. I tak ogólnie rzecz biorąc ta zaległość wzrosła, to tylko te takie 2 pozycje, które tak szybciutko 

przeanalizowałam, to, co mam także wpływają, ale nie do końca wszystkie i te zaległości w dalszym ciągu 

po prostu rosną.  

Jeszcze jeszcze sobie pozwolę, tu nie wiem, być może radni będą będą zadawać pytania, ale ja bym chciała 

tu się dowiedzieć, strona piętnasta sprawozdania jest taka pozycja w rozdziale 01 044 zakupy usług 

pozostałych w kwocie to jest taka znaczna kwota 334 345 zł 71 gr na kwotę, którą wydatkowano 540 816zł 

17 gr czy można w skrócie co to są za pozycję? 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Tak, tutaj poproszę panią księgową z Gminnego Zakładu Komunalnego, która przybliży państwu 

szczegółowo. 

Karolina Malinowska (Główny Księgowy GZK, GOK, GBP)  
Kwota ta wydatkowana to było w § 42 421 to był zakup materiałów i wyposażenia. Tutaj zakup pomp do 

ścieków za kwotę 19 000, materiały hydrauliczne i oczyszczanie ścieków w Dworku i w Tymieniu, energia 

na kwotę 54 869 zł 15 gr zakup usług remontowych, wydatkowano 105 329 zł 22 gr i zakup usług 

pozostałych to wykorzystano 334 000 największą pozycję, w których pochłaniają faktury za odbiór ścieków 

do Miejskich Wodociągów na 233 460 zł i 91 gr.  

Usługi udrożnienia kanalizacji, czyszczenia osadników i wypomowywanie nieczystości płynnych to jest 

kwota 73 173 zł i 69 gr w § 443, czyli obciążenia z tytułu opłat stałych. To jest do Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego w wysokości 10 144 zł. 

I teraz w § 460 to są kary odszkodowania i grzywny wypłacone na rzecz osób prawnych i innych jednostek 

organizacyjnych uregulowana karę do Miejskich Wodociągów i Kanalizacji za przekroczenie norm w 

ściekach na kwotę 40 już tu chyba jakieś nie wiem 41 zł. 25 gr oraz karę do WIOŚ w wysokości 8000.  

To tyle i w tym wyżej wymienionym dziale plan ogólny to 752 380 zł wydatki na 30 czerwca wynoszą 

543 816 zł 17 gr, czyli 72% wydanych wydatków przewidzianego planu.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę pani Grudzień. 



Barbara Grudzień (Radna)  
Czy mogę dalej tak proszę teraz, tu mam do pani Anetki w dziale 0109 wydatkowano 664zł. 

99,69% mam rozumieć, że tutaj jest m.in. podatek akcyzowy od paliwa. Czy to w jakim stopniu to właśnie 

jest ta pozycja, czy jeszcze w tym dziale jest coś innego?  

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Nie to jest podatek akcyzowy i niemalże w 100% za pierwsze półrocze został wykonay tak,w drugim 

półrocze.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Teraz tu miałam takie zaznaczone, jeżeli chodzi o pytanie obrona cywilna, to jest strona dziewiętnasta 

rozdział 75 414 obrona cywilna wydatkowano 3337 zł. 68 gr z kwoty 11 750 to jest 28,41%.  

W tym w tym rozdziale się mieści obrona cywilna, czyli.  

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Wydatki związane z obroną cywilną. Ale.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Czy są jakieś materiały wynagrodzenia, czy jakie to są sytuacje.  

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
To są i materiały i zakup usługi, w szczególności. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Nie to szczegóły tylko właśnie chciałam wiedzieć, czy to są materiały? 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Jakieś materiały i zakup. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo.  

Pozostała działalność ta sama strona dział 75 495 wydatkowano kwotę 599 970 zł, czyli 52,08% planu jest tu 

zapisy świadczenia społeczne w kwocie w całej tej kwocie. I tu mam pytanie czy to dotyczy tych działań na 

rzecz uchodźców z Ukrainy? Czy to jest jeszcze inne pozycje? 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Nie, to dotyczy jedynie funduszu pomocy Ukrainie. I faktycznie za pierwsze półrocze 2022 roku na taką 

kwotę zostały wypłacone świadczenia. Te 40 plus na podstawie wniosków. 



Barbara Grudzień (Radna)  
I to tyle ten rozdział dotyczy tylko i wyłącznie tej działalności. Dziękuję bardzo.  

Strona. 21 dział 80 113 dowożenie uczniów do szkół wydatkowano kwotę 432 950 i 4 gr na zaplanowaną 

842 060zł 50 gr, czyli zostało około 409 000. To jest kwota, która zabezpieczy nam dowóz dzieci do końca 

roku czy jeszcze tak do końca nie wiemy? 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Tak to jest kwota, która zabezpieczę, czyli już. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Tak z zabezpieczeniem do końca roku. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Przy obecnych cenach paliwa. 

Barbara Grudzień (Radna)  
No, dlatego w moje pytanie, czyli to po prostu może się różnie być, ale jest to tak na dzień dzisiejszy w miarę 

zabezpieczone. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Tak. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Drugi półroczu jest 4 miesiące dowozu także. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Ale koszty są dużo wyższe, także nie wiemy, jak to może.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Z względu na paliwa. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Teraz rozdział 80 148 stołówki szkolne i przedszkolne było wydatkowane 267 702 i 71 gr i pozostało na to 

półrocze około 175 000. Czy to też jest już tak przekalkulowane, że to ewentualnie wystarczy, czy możemy 

się obawiać, że to będzie jednak trzeba jakieś zmiany robić? 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Na tę chwilę ta kwota, tak.  



Barbara Grudzień (Radna)  
Jest wystarczająca życie pokaże, co będzie dalej.  

Mam takie pytanie strona 27 rozdział 92 109. 

Dotacja podmiotowa z budżetu dla samorządu instytucji kultury w kwocie 389 250 zł. Czy to jest po prostu, 

że my jako gmina dotujemy, to są dotacje takie celowe, bo później mamy pozycję, że też jest na bibliotekę, 

że to są takie pozycje, które odgórnie to jest zapisane w budżecie i to są te kwoty, które faktycznie w 

pierwszym półroczu poszły. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Tak, to są dotacje dla Gminnego Ośrodka Kultury. Akurat tutaj w dziale 921, a 92109, a 921 16 tak jak pani 

zauważyła, to są dotacje dla Biblioteki, 

Barbara Grudzień (Radna)  
I jeszcze tu jest taka pozycja ochrona zabytków, na które mieliśmy zabezpieczone 41 500 i wykorzystano 

14 328 zł 73 gr. No ja myślę, że to zabytki u nas to chyba przede wszystkim są kościoły, jeżeli pani mogła 

nam uchylić rąbka tajemnicy, które kościoły ewentualnie skorzystały niekoniecznie, w jakich kwotach, ale w, 

których gdzieś to poszło, czy poszło też nie tylko na kościoły. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Zostały 2 dotacje zaplanowane 2 dotacje dla kościoła w Śmiechowie i Łeknie i na to na dzień 30 czerwca. Ta 

kwota 14 328 73 została wydatkowana przez Śmiechów z tego, co wiem do końca roku zostanie 

wydatkowana również przez Łekno. 

Barbara Grudzień (Radna)  
A czy już mamy teraz praktycznie 3 miesiące tego drugiego półrocza? Czy jakieś wnioski wpłynęły dalsze na 

wykorzystanie w tym temacie. Nie ma. Dziękuję bardzo, dziękuję bardzo. Jeszcze No niestety mam trochę 

takich pytań.  

Mam to mam udzielone.  

Tu miałam takie pytanie, ale do pani kierownik GOPS, ale w związku z tym, że tej pani nie ma. Dotyczyło, 

to takie pytanie, ile osób korzysta z obiadów. No ale nie ma tej pani, więc nie mogę zadać tego pytania.  

I tu teraz pani Anetko było tak zwrócimy uwagę na stronie 105, że tam był błąd w opisówce, w pkt 2, jeżeli 

chodzi o procent. Rozumiem, że to zostało już tam poprawione w tym sprawozdaniu tak.  

I było moje pytanie strona 107 i 109, gdzie mamy wykonania z dotacji na zadania zlecone zarówno wpływy 



jak i wydatki to była różnica ponad 419 000. I takie było moje pytanie, z czego to wynika, czy to jest ciąg 

dalszy, że to będzie wydatkowane w tym drugim półroczu, czy po prostu jakieś tam wachnie były w 

pierwszym półroczu? 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Nie to będzie wydatkowane w drugim półroczu. To są różnica wynika również z tego, że plan jest roczny, a 

środków od wojewody w dużej mierze wpływają po prostu co miesiąc i są przekazywane na konta placówek. 

Barbara Grudzień (Radna)  
No po prostu zostanie wykorzystane zgodnie z tym, co jest zaplanowane, jakie, jakie były pieniądze, jakie 

wpłynęły i jeszcze mam tutaj pytanie strona trzecia to jest plan finansowy GOK-u.  

Tak, mnie to zaintrygowało, ponieważ jest tam zapis, że na 30 czerwca miał GOK miał na koncie 

zobowiązania w stosunku do ZUS u 16 949 zł 17 gr płatne do 5 lipca, a stan środków rachunku wynosił 3 

843 i 59 gr. I tu moje pytanie czy te środki zostały przekazane i ten ZUS został faktycznie zapłacony? Czy są 

jakieś opóźnienia w tym w tym temacie? 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Może to potwierdzić chyba moje słowa pani księgowa, ale te środki jak najbardziej były zabezpieczone z 

uwagi na to, że GOK i Gminna Biblioteka otrzymują od nas dotacje. Na początku każdego miesiąca, stąd 5 

zostało na. 

Karolina Malinowska (Główny Księgowy GZK, GOK, GBP)  
Tak rzeczywiście.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo, No moje pytanie jest. No. 

Typowo księgowe mniej środków niż zobowiązań, więc pieniądze były czy nie i czy terminowo było 

zapłacone?  

Tutaj bym miała pytań na tyle, także ja bardzo dziękuje.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję bardzo, dziękuję, proszę bardzo, czy ktoś jeszcze z państwa radnych ma jakieś pytania dotyczące 

do wykonania budżetu za pierwsze półrocze?  

Jeszcze 1 pani Basia, mało jeszcze. 



Barbara Grudzień (Radna) 
Na wspólnym posiedzeniu znaczy na tej Komisji Budżetowej, gdzie byli też radni padło nam pytanie. Czy 

jak wyglądało rozliczenie samochodu służbowego to jest Dacia. Dobrze, wypowiadam Dacia tak, żeby nie 

ukrywam, że karty drogowe samochodowe otrzymałam, bo poprosiłam, ale jest to dopiero od września 

wcześniejszych kart drogowych nie było. Ja bym tu poprosiła, jeżeli jest to możliwe, bo tam by było pytanie i 

był koszt utrzymania tego samochodu. To bym poprosiła panią Anetkę o przedstawienie, jeżeli jest to 

możliwe, jakie były koszty na te przez te pierwsze półrocze utrzymania samochodu jak na paliwo 

ubezpieczenia ewentualnie nie wiem, jakiejś części coś, czy było kupowane, jeżeli to możliwe bardzo proszę 

o udzielenie informacji.

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino) 
Proszę bardzo, koszty utrzymania samochodu służbowego ZKO 77WUX od 1 stycznia 2022 roku do 

30 czerwca 2022 roku to koszt rzędu 5436 zł 17 gr z czego 3841 17 to koszt paliwa 1275 zł to polisa 

ubezpieczeniowa i materiały.  

Barbara Grudzień (Radna) 
Materiały to były jakieś drobne naprawy, czy, czyli żadnego ogumienia ogumień nie było wymieniane? 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino) 
Nie było z tego co mi wiadomo. 

Barbara Grudzień (Radna) 
Dziękuje bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Rozumiem, że tutaj dokumentację, jeżeli chodzi o karty, nie mamy, czyli samochód jeździł, kiedy chciał i 

jak chciał. 

Dobrze, proszę czy ktoś jeszcze z państwa ma pytania? Pan Gołębiewski proszę. 

Adam Gołębiewski (Radny) 
Ja pytałem na Komisji o podróże służbowe krajowe w dziale gospodarka komunalna i ochrona środowiska. 

To jest chyba 4410, tam jest 2000 niewiele, ale chciałbym się dowiedzieć gdzie po kraju.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 
Andrzeju do mikrofonu, by trzeba było podejść, bo nie będzie tego w nagraniu. 



Andrzej Nowak (Kierownik GZK)  
Odpowiadam na zadane pytanie w tym dziale ujęty również ryczałt dla pracowników Zakładu Komunalnego 

za używanie samochodu prywatnego do celów służbowych. Te ryczałty mają u nas pracownicy, czyli 

konserwatorzy Wodociągów, używają tego używają tego samochodu do w czasie spisywania stanu 

wodomierzy, a także do rozwożenia rachunków nie ma nigdzie żadnej delegacji. Od nas nikt nie korzystał z 

tych pieniędzy w innym celu także to jest konkretnie tylko i wyłącznie ryczałty samochód.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuje. Proszę pani Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Ja mam pytanie jeszcze do pani skarbnik odnośnie tej Dacii wójt otrzymywał ryczałt na samochód już 

powszechnie wiadomo, że go używał, na wyłączność a czemu przyjmował ryczałt.  

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Musiałabym niestety podpytać w dziale kadr.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Pani wójt, chciała zabrać głos w tej sprawie.  

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Tak Wójt miał zawartą umowę na używanie samochodu prywatnego do celów służbowych.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Wynika z tego, że pobierał i tu i to pieniądze znaczy tu korzystał ze służbowego, a tu pobierał pieniądze za 

ryczał?  

Jeszcze nie mówiąc, niekoniecznie wszystko się mogło pokrywać z delegacjami, z których korzystał. 

Proszę, kto jeszcze pani Lucyna Parol. 

Lucyna Parol (Radna)  
Ja mam jeszcze pytanie odnośnie Gminnego Zakładu Komunalnego, bo chyba dobrze zrozumiałam, że 70% 

zostało wykorzystanych środków, tak za pierwsze półrocze z budżetu Gminnego Zakładu Komunalnego, 

więc pytam teraz tu do pana kierownika, mam pytanie, jak się utrzyma zakład Gminny Zakład Komunalny, 

jeżeli praktycznie 30% budżetu zostaje na pół roku, a w pierwszym półroczu był wykorzystany 70%, czyli z 

tego wynika, że jest niedoszacowany, niedofinansowany. I dlaczego to tak się stało czy jakiś awarii było 

więcej, czy po prostu za mało pieniędzy było, No bo ja sobie nie wyobrażam, jeżeli pierwsze półrocze 6 



miesięcy 70% wykorzystanych pieniędzy, a za drugie półrocze panu zostaje tylko 30. No to wie pan to chyba 

właśnie to chyba zakład będzie bankrutem. Proszę niech się pan odniesie do tego. Dziękuję.  

Andrzej Nowak (Kierownik GZK)  
Większe wykorzystanie budżetu, proszę państwa budżet na rok 2022 ustalony był tak jak był w takiej 

wysokości, było pewne niedoszacowanie, o czym już wiedzieliśmy wcześniej. 

Chociażby z tytułu opłat za energię elektryczną, wiedzieliśmy, że z tym nie zmieścimy. Dodatkowo wyszły, 

jeżeli chodzi o jakiekolwiek inne zadania, które miały wpływ na zwiększenie tego wykorzystania nie nic 

więcej nie zrobiliśmy. Jak w roku w poprzednim mało tego, nawet budżecie dla nas przedstawionym, 

wskazane było, że będziemy mieli wpływy nasze większe o kilkaset tysięcy złotych. Co było praktycznie 

niemożliwe, bo usługi, które wykonujemy, wykonujemy praktycznie dla tej samej ilości osób, No może tam 

wzrasta na pewno wzrasta, w związku z rozwojem pewnych miejscowości, to powiedzmy częściowo musi 

wyprodukować więcej wody. Odbieramy więcej ścieków na co no niestety, żeby wykonać to zadanie, to 

wydajemy więcej na energię elektryczną, ale to nie była aż to nie było takie niedoszacowanie. Znaczy to było 

tak wielkie niedoszacowanie tego budżetu, dodatkowo jak państwo dokładnie wiecie. Od miesiąca od lipca w 

budżecie nie mieliśmy przewidzianego przewidzianej sytuacji na pieniędzy na wywóz ścieków z 

oczyszczalni Tymień do naszego punktu zlewnego. Zużycie większe. Dodam jeszcze tak, że na pewno mamy 

większe wydatki, w związku z wydatkowanie tych pieniędzy na energię, jednakże też, jeżeli mamy 

minimalnie ceny energii wzrosły, ale jeżeli ten wzrost wzrost wydatków nastąpił również ze względu na 

zwiększoną załóżmy procentową kilka procent mamy zwiększoną ilość osób, które obsługujemy, ale trzeba 

dodać, że my też po okresie rozliczeniowym będziemy, również minimalnie większe wpływy z tego tytułu. 

Jednak bilans stał się na pewno nie zamknie, szacując to, co było to, co mieliśmy przyznane w budżecie na 

rok 2022, a to co wykorzystaliśmy, jest ono po prostu niemożliwe to było niedoszacowanie. No budżet był 

ustalony no tak, żeby się tak jak usłyszeliśmy, że miał się budżet spiąć to się spiął.  

Wiemy, jaki jest efekt tego wszystkiego. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Wszystkiego dziękuję. No tutaj też pewnie jakimś tam czynnikiem wpływającym na to jest to, że do dnia 

dzisiejszego Wody Polskie nie zatwierdziły stawki za wodę i oczywiście i te wpływy też są mniejsze, bo 

ostatnia stawka, która miała obowiązywać, bodajże tam do trzeciego czy tam do 5 grudnia ubiegłego roku 

miała być nowa i mimo złożonej wniosku i kalkulacji do dnia dzisiejszego Wody Polskie nie zatwierdziły. 



Andrzej Nowak (Kierownik GZK)  
Nie zatwierdziły. I może dodam jeszcze, że Wody Polskie potwierdzając, gdyby nawet nam zatwierdziły, to 

możemy szacować, że w przyszłym roku te to znowu będzie niedoszacowanie ceny energii wzrosną na dzień 

dzisiejszy nie możemy przedstawić tego sporządzanych taryfach, że my wiemy, że te ceny wzrosną, ale oni 

tego nie przyjmują do wiadomości, tylko opierają się na wyliczeniach z dnia dzisiejszego. 

Również to, że wywozimy ścieki z Tymienia, No i w tej chwili nie interesuje, tak, które te koszty nam 

wzrastają. 

No. Walczymy. 

I niby tak, gdybyśmy mieli ustalone te taryfy, prawdopodobnie byśmy byśmy w przyszłym roku też się 

drapali po głowie tych pieniędzy brakuje. 

I dlatego z drugiej strony być może lepiej będzie jak te taryfy zostaną dla nas ustalone ustalone ustalone, bo 

to nie można powiedzieć, że one są idealnie, że Wody Polskie działają w oparciu o przedstawione przez nas 

materiały finansowe, tak rozliczenia finansowe, nie jest tam pewna blokada, żeby czasem nie za dużo. Co 

może wynikać zaużmy analizy ekonomicznej, ale procentowo, żeby nie był za duży wzrost cen wody, a co 

wy sobie zrobicie, to już wasza sprawa. To jest takie podejście. 

Dodam tylko, że no nie jesteśmy jedynym Zakładem Komunalnej, czy przy przedsiębiorstwem, który 

zaopatruje ludność wody, która, które nie ma ustalonych stawek. 

Ale będziemy składali znowu, bo jesteśmy na bieżąco i będziemy na pewno jeszcze w miesiącu październiku 

będziemy składali następny wniosek, ale to się będzie to uwiązało z tym, że w przyszłym roku się spotkamy i 

będziemy mówili, że jest to cena wody. No nie zamyka nam bilansu prowadzenia naszej naszego 

przedsiębiorstwa.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję, No jak widzicie, państwo tutaj na to wszystko ma mają, wpływ przede wszystkim działania wójta.  

Który zaniechał wbrew woli rady i postanowieniom Rady utworzeniu aglomeracji, Tymień, gdzie do tej pory 

na pewno by już funkcjonowała oczyszczalnia, wybrał inną koncepcję, na którą na dzień dzisiejszy niby by 

dostał 16 000 000, a brakuje na dzień dzisiejszy 5 000 000, żeby to wykonać wg obecnych cen. Całość tej 

operacji była przewidziana na 66 000 000, a na dzień dzisiejszy chyba przekracza 90 000 000. W związku z 

tym to jest nie do wykonania, nowych środków nie dostaniemy, a gdyby była już oczyszczalnia w Tymieniu 

myślę, że ona już przynajmniej rok by mogła działać, jeżeliby w tym 2020 roku w ogóle były podjęte 



decyzje, bo tam była kwestia tylko projektu i wykonawstwa i była możliwość pozyskania środków. To 

prawdopodobnie w tej chwili to tylko można by było odcinać kupony z Polskiego Ładu i podłączyć pozostałe 

miejscowości w koło, natomiast to zostało niestety zablokowane zmarnowane rok na negocjacje z Mielnem, 

później Koszalin. I oczywiście przedmiotem handlu były, a sprzedaż Mścic, żeby te ścieki odprowadzić, a 

dla miasta to jest znakomity interes, żeby tyle ścieków przyjmować. I jeszcze przy tej okazji karać, No bo tak 

jak pamiętamy 500 000, kary mieliśmy tylko za odprowadzone ścieki z Mścic, Stoisławia i Dobrego to, jeżeli 

byśmy puścili całość ścieków, to mogły być to kary w milionach, ale na pewno, gdyby to było wykonane 

wtedy na pewno nie byśmy nie wywozilibyśmy ścieków z Tymienia. I to już by funkcjonowała, a to jest 

niestety wyrzucony 1 000 000 rocznie i przypuszczam, że potrwać ze 3 lata.  

Proszę czy ktoś jeszcze. 

Ma jakieś zapytania proszę pan Kołpacki.  

Piotr Kołpacki (Radny)  
Ja mam pytanie do pana kierownika Andrzeja ktoś to policzył, jaka jest różnica w cenie, wywożenie tymi 

beczkami, a brania opłat od mieszkańców Tymienia?  

Jaka to jest suma. Tu praktycznie czy to się zeruje, czy tam gmina musi dołożyć jednak?  

A o jakich pieniądzach rozmawiamy, to jest 100 000 miesięcznie czy tam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Panie Andrzeju, do mikrofonu. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
No teraz takie jest pytanie do pani Skarbnik. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
No niestety, takie warunki nam tu pan wójt stworzył, zmniejszając tą salę.  

Piotr Kołpacki (Radny)  
Z czego to dołożyć tą różnicę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę pan Andrzej Nowak mikrofon mikrofon. 

Andrzej Nowak (Kierownik GZK)  
Krótka odpowiedź o to pytanie, jaka jest różnica w cenie może dowozów przewodu tych ścieków, czyli w 

granicach 70 000 miesięcznie, bo do Koszalina tak czy inaczej płacimy, a to musimy przewieźć te ścieki? 



Tak?  

Koszalin na pewno, bo już są przymiarki. Mamy, mieliśmy umowę sporządzoną kilka lat temu skoszenie na 

zrzut ścieków do ich oczyszczalni. Mieliśmy takie warunki, jaką ją naliczyli karę, to byli zaskoczeni, że my 

na podstawie nie przeanalizowali tej umowy na podstawie tej wcześniej zawartej umowy. My tą karę 

powiedzmy o te 50% obniżyliśmy. 

Tamtą umowy z nami rozwiązali nowa umowa jest, która określa nie ma nie ma tych zniżek, z których 

mogliśmy korzystać, ale już teraz są przymiarki do tego, żeby nam tak śróbkę przykręcić, że też, żebyśmy na 

głowie stawali, to będziemy płacić kary za te ścieki nie mamy wpływu na to, co w tej kanalizacji wpłynie 

płynie tak to są mamy takie+ parametry tych ścieków surowych, które są odprowadzane do oczyszczalni. 

Dodam tylko, tyle, że te przymiarki już są robione, bo nam tam robią badania ścieków itd. podobno sytuację 

miał, miała Gmina Sianów i wiemy, że Gmina Sianów buduje swoją oczyszczalnię, bo, karami ich po prostu 

miasto zniszczy. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
No miała karę w granicach 2,5 milionów.  

Andrzej Nowak (Kierownik GZK)  
Tak jest. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę, czy jeszcze ktoś ma pytania dotyczące wykonania budżetu?  

Zamykamy ten punkt, bo tutaj w tej sytuacji uchwały nie podejmujemy, ale widzimy tam pewne symptomy 

niepokojące, jeżeli chodzi o pewne wydatki. No i myślę, że to w najbliższym czasie też się pokaże, jeżeli 

chodzi o te nośniki energii, utrzymania tych wszystkich obiektów, jak również tutaj koszty wytworzenia 

wody i odbioru ścieków, bo to też głównie na prądzie się też opiera. I niestety ta energia ta energia 

elektryczna drożeje cały czas słyszymy, że tam rząd chce coś zmienić, ale, ale czas leci i koszty rosną.  

Proszę państwa, kończymy punkt Analiza wykonania budżetu za pierwsze półrocze, przechodzimy do 

uchwał. Jako pierwszą uchwałę mamy. 

Uchwałę w sprawie zmiany w budżecie gminy na rok 2022, projekt tej uchwały był nam przedstawiony na 

Komisji Budżetowej, niemniej jednak pani wójt tutaj wprowadziła autopoprawkę nastąpiły pewne zmiany i 



bardzo prosimy o przedstawienie w całości tej tej uchwały i informacji o dochodach i wydatkach proszę pani 

Aneta Tomala. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Szanowna Rado chciałabym przedstawić państwu projekt uchwały, gdzie w § 1 zwiększa się dochody 

budżetu Gminy Będzino na rok 2022 o kwotę 3 837 685 zł 7 gr zgodnie z załącznikiem nr 1, w § 2 zwiększa 

się wydatki budżetu Gminy Będzino na 2022 rok o kwotę 3 851 466 zł i 18 gr zgodnie z załącznikiem nr 2. 

W § 3 dokonuje się przeniesienia wydatków budżetu Gminy Będzino na 2022 rok w ramach działów i 

pomiędzy działami klasyfikacji budżetowej zgodnie z załącznikiem nr 2. W § 4 zwiększa się planowany 

deficyt budżetu do kwoty 7 639 865 zł i 91 gr, który zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z emisji 

obligacji w wysokości 6 143 518 zł 10 gr wolnymi środkami jako nadwyżką środków pieniężnych na 

rachunku bieżącym budżetu wynikającą z rozliczeń kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w wysokości 

1 482 566 zł 70 gr, przychodami z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonania budżetu określonymi w odrębnych ustawach w wysokości 13 781 zł 11 gr. W § 5 ustala 

się przychody i rozchody budżetu gminy. Zgodnie z załącznikiem nr 3 z tego przychody w kwocie 

9 294 865 zł 91 gr pochodzące z emisji obligacji w kwocie 6 143 518 zł 10 gr, z wolnych środków jako 

nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczeń kredytów i 

pożyczek z lat ubiegłych w kwocie 3 137 566 zł 70 gr oraz przychodów z niewykorzystanych środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 

finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych 

ustawach w wysokości 13 781 zł 11 gr, rozchody w kwocie 1 655 000 przeznaczone na wykup obligacji 

komunalnych w kwocie 1 655 000. W paragrafie po dokonanych zmianach budżet Gminy Będzino na 2022 

rok, zamyka się następującymi kwotami po stronie dochodów kwotą 54 859 967 zł 16 gr w tym dochody 

bieżące 51 057 596 zł 56 gr dochody majątkowe 3 802 370 zł 60 gr. Plan finansowe zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych ustawami w kwocie 9 202 067 zł. 61 gr. 

Po stronie wydatków kwotą 62 499 833 zł 7 gr w tym wydatki bieżące 51 219 392 zł 37 gr wydatki 

majątkowe 11 280 440 zł 70 gr. Plan finansowy zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych zadań 

zleconych ustawami w kwocie 9 202 087 zł. 61 gr wynikiem finansowym w kwocie 7 639 865 zł 91 gr 

deficytu budżetowego. W paragrafie kolejnym wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Zachodniopomorskiego.  



Zmiany po stronie dochodów i tak w dziale 700 gospodarka mieszkaniowa zwiększono plan o 3400 zł z 

tytułu wypracowanych dochodów związanych z najmem mienia szkoły w Mścicach, w dziale 750 

administracja publiczna zwiększono plan o 18 000 zł z tytułu otrzymanych darowizn na organizację dożynek, 

w dziale 756 dochody od osób prawnych osób fizycznych i od innych jednostek nieposiadających 

osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem. Zwiększono plan łącznie o 1 416 027 zł 7 gr 

zwiększono plan z tytułu wpływu podatków od nieruchomości o kwotę 1 316 027 zł 7 gr oraz zwiększono 

plan z tytułu otrzymanego podatku od czynności cywilnoprawnych o 100 000 zł jest kwota wpłynęła na 

Konto, w dziale 758 różne rozliczenia, zwiększono plan o 40 498 zł na podstawie pisma Ministra Finansów 

zwiększenie kwoty części oświatowej subwencji ogólnej następuje w związku ze zmianami w zakresie 

średniego wynagrodzenia dotyczącego nauczycieli stażystów i nauczycieli kontraktowych od 1 września 

2022 roku. 

W dziale 801 oświata i wychowanie zwiększa się plan dochodów o 6000 zł na podstawie pisma dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Tymieniu, w dziale 852 pomoc społeczna łącznie zwiększa się planowane dochody o 

2 293 760 zł dlatego zmniejsza się planowane dochody w rozdziale 852 28 na podstawie otrzymanej decyzji 

Wojewody Zachodniopomorskiego nr 416/2022 z dnia 6 września 2022 roku. Dodatkowo zwiększa się 

planowane dochody w rozdziale 852 95 o 2 295 000 z tytułu otrzymanej dotacji na wypłatę dodatku 

węglowego. 

W dziale 854 edukacyjna opieka wychowawcza zwiększa się planowane dochody o 30 000 zł na podstawie 

otrzymanej decyzji Wojewody Zachodniopomorskiego nr 411/2022 z dnia 2 września 2022 roku, w dziale 

900 gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększa się planowane dochody o 15 000 zł na podstawie 

podpisanej umowy w sprawie udzielenia pomocy finansowej w ramach konkursu Marszałka Województwa 

Zachodniopomorskiego Granty Sołeckie 2022 środki planuje się przeznaczyć na doposażenie placu zabawy 

miejscowości Stoisław, w dziale 926 kultura fizyczna zwiększa się planowane dochody o 15 000 zł na 

podstawie podpisanej umowy w sprawie udzielenia pomocy finansowej w ramach konkursu Marszałka 

Województwa Zachodniopomorskiego Granty Sołeckie 2022 środki planuje się przeznaczyć na utworzenie 

miejsca rekreacji sportowej w Będzinie.  

Joanna Banaszczak (Radna)  
Mogę? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Tak ja przepraszam ale. 



Joanna Banaszczak (Radna)  
Ale dostałam sygnał, że nie ma jest złe nagłośnienie. Także co drugie słowo słychać.  

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Zmiany po stronie wydatków w dziale 010 rolnictwo i łowiectwo łącznie zwiększa się planowane wydatki o 

498 000 zł na podstawie złożonego wniosku kierownika Gminnego Zakładu Komunalnego w celu 

zabezpieczenia środków na bieżącą działalność, w dziale 400 przetwarzanie i zaopatrywanie w energię 

elektryczną gaz i woda zwiększa się planowane wydatki o łączną kwotę 210 000 zł zwiększenie 

spowodowane jest znacznym wzrostem cen energii elektrycznej oraz opłatami dotyczącymi różnych składek, 

w dziale 600 transport i łączność łącznie zwiększa się planowane wydatki o 85 000 zł planuje się 

przeznaczyć 75 000 na zakup kruszywa, które zostanie wykorzystane do naprawy dróg przed okresem 

zimowym wprowadza się nowy wydatek inwestycyjny o wartości 10 000 zł na zakup przystanku w 

miejscowości Dobre.  

Dziale 700 gospodarka mieszkaniowa łącznie zwiększa się planowane wydatki o 72 117 zł 7 gr zwiększenie 

planu podyktowane jest wzrostem wydatków na zakup energii, koniecznością zapłaty podatku od 

nieruchomości Gminy Będzino, to jest związane z wystąpieniem pokontrolnym RIO i naprawą dachu na 

budynku komunalnym w Dobiesławcu, w dziale 750 administracja publiczna zwiększa się planowane 

wydatki o 125 600 zł, w rozdziale 750 23 łącznie zwiększa się planowane wydatki o 123 400 w celu 

zapewnienia prawidłowej gospodarki finansowej, w rozdziale 750 95 zwiększa się planowane wydatki w 

związku ze zmianami w funduszu sołeckim Strochomino zakup tablicy informacyjnej 2200 zł, w dziale 754 

bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa zmniejsza się planowane wydatki o łączną kwotę 

188 000 zł zwiększa się plan o 12 000 zł na dotacje bieżącą dla OSP w Będzinie oraz zmniejsza się plan o 

200 000 zł na dotacje o charakterze inwestycyjnym, która będzie realizowana w przyszłym roku, w dziale 

757 obsługa długu publicznego w związku ze znacznym wzrostem WIBOR, który do projektu budżetu nie 

był przewidziany na tak wysokim poziomie, należy zwiększyć planowane wydatki z tytułu odsetek od 

zaciągniętych kredytów i emisji obligacji. W dziale 801 oświata i wychowanie łącznie zwiększa się 

planowane dochody, wydatki przepraszam o 173 189 zł 11 gr, w rozdziale 801 01 szkoły podstawowe 

zwiększa się planowane wydatki na wynagrodzenia i pochodne na podstawie otrzymanego pisma w sprawie 

subwencji dodatkowo zabezpiecza się plany na zakup energii, oraz z OSP Będzino, w rozdziale 801 04 

przedszkola zwiększa się plany na wynagrodzenia wraz z pochodnymi. Na podstawie pisma Ministra 

Finansów, w stołówce szkolnej zmiany dokonano na podstawie wniosku dyrektora SP w Tymieniu w 

rozdziale 801 95 pozostała działalność wydatki na odpis zakładowego funduszu świadczeń socjalnych 



dokonuje się na podstawie wniosku dyrektora szkoły podstawowej w Tymieniu, zwiększa się wydatki o 

kwotę 13 781 zł 11 gr, które dotyczą przedsięwzięcia Fabryka Kompetencji Kluczowych, w dziale 852 

pomoc społeczna łącznie zwiększa się planowane wydatki o 2 480 760 zł, w rozdziale 852 14 zasiłki 

okresowe zasiłki celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe na ten cel w 

Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Będzinie zwiększa się planowane wydatki o 25 000 zł, w rozdziale 

852 28 usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze zmniejszenia planowanych wydatków 

dokonuje się na podstawie otrzymanej decyzji Wojewody Zachodniopomorskiego w pozostałej działalności 

zwiększa się planowane wydatki związane z wypłatą dodatku węglowego.  

W dziale 853 pozostałe zadania w zakresie polityki społecznej zwiększa się planowane wydatki o kwotę 

72 000 zł, w dziale 854 edukacyjna opieka wychowawcza zwiększa się planowane wydatki z tytułu wypłaty 

stypendium socjalnego, zwiększenie na podstawie decyzji.  

Komunalna i ochrona środowiska łącznie zwiększa się planowane wydatki o 93 380 zł. W gospodarce 

ściekowej rozdział 915 oświetlenia ulic zwiększa się planowane wydatki o kwotę 8000 zł, którą planuje się 

przeznaczyć na zakup lampy w miejscowości Dobrzyca, w Gminnym Zakładzie Komunalnym zwiększa się 

wydatki na wniosek kierownika w celu zapewnienia prawidłowej gospodarki finansowej jednostki, w 

rozdziale 995 pozostała działalność, zwiększa się planowane wydatki o łączną kwotę 16 500 zł, największe 

zwiększenie dotyczy realizacji, wydatku inwestycyjnego w ramach Grantu Sołeckiego 2022, w dziale 921 

kultura i ochrona Dziedzictwa Narodowego łącznie z większością planowane wydatki o 22 600 zwiększa się 

przede wszystkim planowane wydatki wydatków na wydatki na zakup energii i w domach lub kultura 

fizyczna zwiększa się planowane wydatki o łączną kwotę 15 820 zł. Wydatki bieżące przychody o wartość 

13 781 zł 11 gr przychody dotyczą rozliczenia przedsięwzięcia Fabryka Kompetencji w wysokości 13 781 zł 

11 gr, które zostały przeznaczone na zakup lub materiałów dydaktycznych.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę, czy są pytania. Proszę Przewodnicząca Komisji Budżetowej. Pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Jest jest to dotyczy pomocy społecznej, te wnioski to rozpatruje, sprawdza GOPS jako jako Urząd Gminy. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Nie Urząd Gminy, ale dział rozdział paragraf jest narzucony. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Pomocy społecznej. Tak dziękuję bardzo. 



Komisja Budżetowa aprobuje zmiany do projektu budżetu i prosi wysoką radę o przyjęcie tej uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję dziękuję. Proszę państwa, przystępujemy do głosowania.  

Dziękuję głosowało 12 radnych, 12 głosów za przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta i 

przystępujemy do omówienia drugiej uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej i tutaj też chcę 

zaznaczyć, że też tutaj właśnie był wniosek, pani wójt do wprowadzenia tutaj zmian i bardzo bym prosił o 

przedstawienie tych zmian, generalnie, bo to, co jest stałe zostało, a co zostało zmienione na tą chwilę, 

dziękuję. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na lata 2022-2034. 

Rada Gminy w Będzinie uchwala, co następuje. W § 1 uchwala się Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy 

Będzino na lata 2022-2034 zgodnie z załącznikiem nr 1 do niniejszej uchwały. W § 2 uchwala się wykaz 

Wieloletnich Przedsięwzięć Gminy Będzino obejmujące limity wydatków poszczególnych latach oraz limity 

zobowiązań z nimi związane zgodnie z załącznikiem nr 2 do niniejszej uchwały. W § 3 uchwala się 

objaśnienia wartości przyjętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej, o której mowa w § 1 zgodnie z 

załącznikiem nr 3 do niniejszej uchwały. W § 4 wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Będzino. 

W § 5 uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w sposób zwyczajowo przyjęty. 

Objaśnienia wartości przyjętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Będzino na lata 2022-2034 

niniejsza uchwała stanowiła uaktualnienie Wieloletniej Prognozy Finansowej do potrzeb o 53 gr i 

zmniejszono wydatki majątkowa o 160 000 zł. Przychody zwiększono o 13 781 zł 11 gr. Wartość końcowa to 

9 294 865 zł 91 gr rozchody pozostają bez zmian wartość końcowa to 1 655 000 zł. Dochody przed zmianą 

30 sierpnia 2022 roku kształtowały się na poziomie 51 017 963 zł 74 gr, zmiana to 3 842 003 zł 42 gr, 

dochody po zmianie na dzień 30 września 2022 roku 54 859 967 zł i 16 gr. W tym dochody bieżące przed 

zmianą 37 245 593 zł 14 gr, zmiana to 3 812 003 zł 42 gr, po zmianie 51 057 596 zł 56 gr. Dotacje i środki 

przeznaczone na cele bieżące to przed zmianą 10 017 027 zł 15 gr po zmianie 10 045 795 zł 15 gr, dochody 

majątkowe 3 772 370 zł 60 gr to przed zmianą na dzień 30 sierpnia zmiana 39 833 zł 7 gr, gdzie wydatki 

bieżące przed zmianą plan wynosił 47 203 607 zł i 84 gr zmiana to 4 015 784 zł. 53 gr plan po zmianie 

51 219 392 zł 37 gr. Wynagrodzenia i składniki od nich naliczone 20 408 624 zł 21 gr to plan przed zmianą, 

zmiana to 199 720 zł 56 gr, plan po zmianie 20 608 344 zł 77 gr. Wydatki na obsługę długu, plan przed 

zmianą 490 732 zł i 4 gr, zmiana 161 000, plan po zmianie 651 732 zł 4 gr. Wydatki majątkowe, plan przed 

zmianą 11 440 440 zł 70 gr, zmiana -160 000 zł. Plan po zmianie 11 280 440 zł 70 gr. W wyniku budżetu 



przed zmianą -7 626 084zł 80 gr, po zmianie 7 639 865 zł 91 gr. Gmina Będzie na informuje, że wykazane 

zobowiązania finansowe WPF na lata 2022-2034 nie zawierają niestandardowych instrumentów finansowych 

to jest zobowiązań, które wywołują skutki ekonomiczne podobne do skutków wynikających z papierów 

wartościowych opiewających na wierzytelności pieniężne, umów kredytów i pożyczek oraz przyjętych 

depozytów. Jednocześnie oświadcza, że Gmina Będzino nie korzystała i nie korzysta niestandardowych 

instrumentów finansowych zaciągając zobowiązania. Objaśnienia do bieżących zmian w planowanych i 

realizowanych przedsięwzięciach pozycję 11 wydatki na programy projekty lub zadania związane z 

programami realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w art 5 ust pierwszy pkt 2 i 3 ustawy o 

finansach publicznych poz 1113, dodaje się przedsięwzięcie pod nazwą Fabryka Kompetencji Kluczowych 

realizacja przedsięwzięcia to lata 2019-2022, limit na 2022 rok to wartość 13 781 zł 11 gr, poz 13 wydatki na 

programy projekty lub zadania pozostałe poz 1325 przebudowa drogi Tymień - Strachomino etap I 

zwiększono limit łącznych nakładów o 420 000 zł, dlatego w 2022 roku zmniejszono limit o 765 000 zł to 

jest do wielkości 20 000 zł, w 2023 roku zwiększono limit o 1 185 000 zł to jest do wielkości 2 400 000.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję. Proszę, czy jest to wszystko jasne, czy jakieś pytania państwo macie? Proszę pani Barbara 

Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo, ja mam tutaj pytanie, bo mamy tutaj przed zmianą i po zmianie zapis 30 sierpień to będzie. 

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Czytał przepraszam, błąd pisarski oczywiście przed podpisaniem.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę czy są jakieś pytania? 

Jeśli nie ma, to proszę o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetowej.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Bardzo proszę tak jak poprzednio przy uchwalaniu zmian w budżecie Komisja 22 września się spotkała jak i 

po przedstawieniu tych wszystkich w uzasadnieniu tych zmian wprowadzenia Komisja opiniuje pozytywnie i 

prosi wysoką radę o przyjęcie tej uchwały. Dziękuję bardzo.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję, proszę państwa, przystępujemy do głosowania.  

W sprawie wieloletniej prognozy finansowej, proszę bardzo.  

Głosowało 12 radnych, 12 głosów za przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Widzę jest pewne pewne znużenie.  

Anetta Tomala-Gajec (Główny Księgowy Gminy Będzino)  
Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
10 minut przerwy zrobimy, niemniej jednak ja tutaj mam taką uwagę do pani Magdy Kustra i do pana 

informatyka proszę państwa, nie możemy się spotykać, że na każdej sesji są jakieś problemy techniczne. 

Proszę albo te urządzenia zweryfikować albo je przygotować właściwie, bo co chwilę dostajemy sygnały 

albo jest przerywany głos na SMS-y. 

Przerwa 10 minut.  

Proszę o uwagę wznawiamy obrady sesji.  

Mamy projekt uchwały nr 3 uchwała zmieniająca uchwałę Rady Gminy w Będzinie z dnia 30 sierpnia w 

sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznania nauczycielom 

dodatku za wysługę lat, dodatku motywacyjnego, dodatku funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych 

innych składników wynagrodzenia. I tutaj tą uchwałę zmieniającą przedstawi nam pan Sebastian Owczarzak 

Radca Prawny.  

Sebastian Owczarzak (Radca Prawny)  
Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Panie Przewodniczący, wysoka Rado, pani wójt na prośbę pana 

Tomasza Wirkusa pozwolę sobie zarekomendować wysokiej radzie podjęcie uchwały w przedmiocie 

ustalenia zmiany uchwały obowiązującej na terenie Gminy Będzino w sprawie ustalenia regulaminu, 

określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia. 

Potrzeba podjęcia tej uchwały, wynika z tego, że zmieniłeś zmieniły zmieniły się przepisy ustawy Karta 

Nauczyciela na mocy, której wprowadzono do porządku prawnego funkcję mentora. 

W związku z tym, iż z pełnieniem tej funkcji w szkołach wiąże się się możliwość przyznania dodatku 



funkcyjnego należało czy należy zmodyfikować obowiązującą na terenie Gminy Będzino uchwałę i w 

przedmiocie, o którym wspomniałem wcześniej poprzez po pierwsze, ujęcie funkcji mentora w kontekście 

przyznawania dodatku funkcyjnego oraz zuaktualnie treści tabeli dotyczącej wysokości dodatku funkcyjnego 

dla tej funkcji dla funkcji mentora.  

Pan Tomasz Wirkus, przygotowując projekt uchwały uzasadnił potrzebę podjęcia tej uchwały w treści 

pisemnego uzasadnienia przewidziano w sposób bardzo precyzyjny i szczegółowy potrzebę podjęcia tej 

uchwały oraz jej zasadność, zważywszy na to, że Rozporządzenie Ministra Edukacji i Nauki w tym 

przedmiocie opublikowano dosyć późno. Nie było możliwe ujęcie funkcji mentora przed dniem 1 września 

2022 roku, a zatem przed rozpoczęciem roku szkolnego, w związku z tym w końcowej części projektu 

uchwały przewidziano, iż wchodzi ona w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego, natomiast z mocą obowiązującą od 1 września 2022 

roku. Co w mojej ocenie i w ocenie projektodawcy jest zgodne z ustawą o ogłaszaniu aktów normatywnych, 

innych aktów prawnych.  

Rekomenduje wysokiej radzie podjęcie uchwały w zaproponowanym brzmieniu, dziękuję uprzejmie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję, proszę, czy są jakieś zapytania dotyczące tej uchwały.  

Jeśli nie ma to przystępujemy do głosowania.  

Dziękuje. Głosowało 12 radnych, 12 głosów głosów podjęcie uchwały stwierdzam, że uchwała została.  

I kolejna uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Będzino, których 

właścicielem lub zarządzającym, jest Gmina Będzino oraz warunków i zasad korzystania z tych 

przystanków. Proszę o zabranie głosu pana Szymaniaka i przedstawienie nam tej uchwały.  

Tomasz Szymaniak (Z-ca Kierownika GZK)  
Szanowni Państwo Radni uchwała przygotowana tutaj przez Zakład Komunalny określa przystanki 

komunikacyjne na terenie Gminy Będzino, których właścicielem lub zarządzającym, jest gmina Będzino oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przedmiotu z tych przystanków. Jest to wymóg formalny wynikający z 

ustawy o publicznym transporcie zbiorowym, gdzie wprost jest zaznaczone iż przy organizowaniu 

publicznego transportu zbiorowego polega w szczególności na określeniu przystanków komunikacyjnych i 

dworców, których właścicielom lub zarządzającym jest jednostka samorządu terytorialnego, udostępnionych 

dla operatów i przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. Określenie przystanków 



komunikacyjnych i dworców oraz warunków zasad korzystania, o których mowa w ustawie następuje w 

drodze uchwały podjętej przez właściwy organ danej jednostki samorządu terytorialnego, uchwała 

przekazana państwu zawiera załącznik nr 1, czyli wykaz wszystkich przystanków komunikacyjnych 

znajdujących się na terenie Gminy Będzino na drogach gminnych, powiatowych oraz na drodze krajowej, 

znajdujących się na terenie Gminy Będzino, oraz załącznik nr 2, czyli regulamin korzystania z przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym, jest Gmina Będzino. Tutaj chciałbym od razu 

poprosić o przegłosowanie autopoprawki w załączniku nr 1 na przedostatniej stronie, którą państwo macie 

tam jest droga powiatowa nr 3525 z to jest droga Mścice - Dobre, tam poprzez omyłkę zostało w poprawkach 

nie ujęta pozycja nr 3 i 4, czyli Stoisław strona prawa i tam był numer przystanku 03 i Stoisław strona lewa 

przez numer przystanku 04. Jeśli są jakieś pytania to bardzo proszę. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Panie przewodniczący mogę? 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę, Pan Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Ja mam takie pytanie, a skąd wiadomo, że to prawa, a nie lewa strona? 

Tomasz Szymaniak (Z-ca Kierownika GZK)  
Każda droga ma swój przebieg w dokumentach, które posiadamy np. na drogach naszych gminnych jest 

wskazany bieg drogi od - do my tego tutaj nie wskazujemy, bo nie ma takiej potrzeby wskazywania jeszcze 

w poprzednich. Ta uchwała ogólnie powinna być już dużo wcześniej podjęta, bo w pierwszych uchwałach 

jeszcze z lat 2013 w innych gminach podawało się kilometraż drogi w tej chwili już tego wymogu nie ma 

wymaga się tylko podanie numeracji,  

miejsca prawa, ale to wynika z przebiegu drogi, odkąd, dokąd tak każda droga ma swój przebieg, więc z tego 

to wynika prawa lewa strona. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę, czy ktoś jeszcze na jakiś pani Grudzień, proszę. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Bardzo, mam pytanie w Tymieniu jest przystanek przy drodze gminnej. Jest to tak prawie na środku osiedla 

korzysta tam bardzo dużo mieszkańców z Tymienia szczególnie tam jest bus w kierunku Koszalina, a tu nie 

jest ten przystanek zapisany czy ten rodzaj przystanku to nie jest własność gminy, a przy drodze gminnej? 



Tomasz Szymaniak (Z-ca Kierownika GZK)  
Jest oczywiście, własnością gminy, ale tu mówimy o przystankach na drogach publicznych.  

Na drogach wewnętrznych przystanków nie trzeba ujmować w wykazie. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuje.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę pan Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Ja mam pytanie, kiedy to było robione, to jest taki świeży datowo, świeże ten wykaz tych przystanków, bo tu 

widzę na 26 września tego roku, czyli jest, jakby na bieżąco, tak.  

Tomasz Szymaniak (Z-ca Kierownika GZK)  
To jest wykaz który ja już miałem wcześniej oraz tylko, co jest na bieżąco z wykazu z Zarządu Dróg 

Powiatowych i Zarządu Dróg Krajowych. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Bo tu na początku właśnie jest podana miejscowość z Skrzeszewo. Ja tam mieszkam strona prawa, to jest z 

drogi jedenastki? A tam przystanku już tam ze 3-4 lata nie ma. 

Tomasz Szymaniak (Z-ca Kierownika GZK)  
A przystanek widnieje w wykazie. Ponieważ usunięcie go z wykazu z uchwały, jakby zablokuje w 

przyszłości możliwość odtworzenia tego przystanku, dlatego część przystanków, które państwo tu widzicie 

może ich fizycznie nie być ale nie blokujemy możliwości .  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę pani Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Panie Tomku, ja mam takie pierwsze pytanie, tutaj miejscowość Dobre 2 przystanki a ten społeczny, ale no 

jest, że tak powiem w planach zakupienie tego takiego spełniającego wymogi.  

Tomasz Szymaniak (Z-ca Kierownika GZK)  
Tam są 2 przystanki obok siebie tak 1 już nowy, a 1 jeszcze do likwidacji, więc i tak ten 1 będzie miał tylko 

funkcjonować, będzie i tak ostatecznie 1, dlatego nie tworzymy dwóch.  

Tak, ale jego to już on jest zlikwidowany w tej chwili już ten przystanek także tego już w ogóle nie bierzemy 



pod uwagę. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę pan Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Ja jeszcze myślę, że tu miejsce przystankowe to miejscem przystankowym nazwane przystanek, a wiata 

przystankowa to jest wiata przystankowa. Tak. 

Należy to rozróżnić, bo nie zawsze w miejscu przystankowym jest wiata przystankowa tak. 

Tomasz Szymaniak (Z-ca Kierownika GZK)  
Dokładnie. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Ale może spać słup. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
A jakieś dane takie ile mamy wiat przystankowych na terenie gminy? 

Tomasz Szymaniak (Z-ca Kierownika GZK)  
W tej chwili nie ma dokładnie, jaka tam jest ilość tych wiat przystankowych. Mam w zakładzie wykaz taki 

zrobiony.  

Adam Gołębiewski (Radny)  
Dziękuję.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuje. Czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos?  

Nie ma, to przystępujemy do głosowania.  

Dziękuję głosowało 12, radnych 12 głosów za podjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Przechodzimy proszę państwa do projektu nr 5 uchwała w sprawie przyznania odznaki zasłużony dla Gminy 

Będzino i tutaj proszę państwa wpłynął na wniosek pani wójt. 

Tutaj przy tej okazji 2 te najbliższe uchwały 1 uchwała dotyczy pana Bogdana Wojsy byłego dyrektora 

szkoły w Łęknie, a druga uchwała dotyczy pana Leszka Lenarcika, byłego dyrektora Szkoły Podstawowej w 

Mścicach.  

Ja bardzo proszę panią wójt, żeby nam przedstawiła treść wniosków, co jednoznacznie będzie też 



uzasadnieniem do tej uchwały, bo nie wiem, czy państwo, ale chyba my nie mamy nie mamy tutaj podpięte 

uzasadnienia do uchwał. Także bardzo proszę pani wójt Sylwia Halama.  

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Wniosek o nadanie odznaki honorowej "Zasłużony dla Gminy Będzino" dla pana Bogdana Wojsy, pan 

Bogdan Wojsa w Szkole Podstawowej w Będzinie z siedzibą w Łeknie pracował 41 lat od 1 września 1981 

roku. Z czego 27 lat na stanowiskach kierowniczych, 6 lat jako wicedyrektor od 1993 roku, od 

15 października 2001 roku jako dyrektor placówki. Otrzymał ordery odznaczenia i odznaki wyróżnienia 

srebrny medal za wieloletnią służbę przyznany przez Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej pięciokrotną 

nagrodę Wójta Gminy, sześciokrotną nagrodę dyrektora szkoły, dyplom za zasługi dla rozwoju sportu 

szkolnego. Odznaczył się niewątpliwie wyjątkową pracowitością i zaangażowaniem, przykładał bardzo dużą 

uwagę do bezpieczeństwa uczniów i ich relacji z rówieśnikami. Wprowadził skuteczną politykę kadrową, 

dzięki czemu nauczyciele dysponują pełnymi kwalifikacjami do nauczanych przedmiotów. Sukcesywnie 

zabiegał o środki finansowe na dokonywane w szkole remonty i modernizację. Wprowadził je przede 

wszystkim bez obciążenia budżetu gminy za środki pozyskane na balach charytatywnych. I tak 

wyremontował klasy lekcyjne, także remont sali gimnastycznych, sali gimnastycznej bardzo ważną zmianą 

było zbudowanie od podstaw boiska szkolnego oraz ze względu na położenie szkoły jej ogrodzenie. Pan 

Bogdan Wojsa wyróżniał się również osiągnięciami na niwie sportowej jak i dbał o rozwój szkolnej 

turystyki, organizował zorganizował 30 rajdów rowerowych, impreza międzyszkolna, która zrodziła się w 

szkole w Łeknie, kilkanaście spływów kajakowych z wykorzystaniem własnego sprzętu pozyskanego z 

udziałem sponsorów szkoły w Łęknie. Aktywnie wspierał wakacyjne obozy wędrowne, żeglarsko rowerowe 

organizowane przez gimnazjum w Mścicach 11 edycji. Pan Wojsa udzielał się w samorządzie gminy jako 

radny trzeciej kadencji Rady Gminy w Będzinie pełnił funkcję Przewodniczącego Komisji Oświatowo-

społecznej.  

Drugi wniosek "Zasłużony dla Gminy Będzino" pan Leszek Lenarcik. 

Pan Leszek Lenarcik od 1 września 1985 roku zatrudniony był w Szkole Podstawowej w Mścicach na 

stanowisku nauczyciela wychowania fizycznego, od 1 września 1999 roku do 2 września 2018 roku, pełnił 

funkcję dyrektora szkoły.  

Posiadane ordery, odznaczenia odznaki wyróżnienia sześciokrotnie przyznana nagroda Wójta Gminy 

Będzino, medal za zasługi dla rozwoju sportu w Gminie Będzino medal zasługi w rozwoju kultury fizycznej 

przyznany przez Zarząd Wojewódzki i szkolnego związku sportowego medal Komisji Edukacji Narodowej, 



najwyższe odznaczenie w branży oświatowej przyznawane przez Ministra Edukacji Narodowej otrzymał go 

23 września 2013 roku, już jako nauczyciel wychowania fizycznego dbał o rozwój szkoły przy pomocy 

rodziców uczniów budował boisko przyszkolne zostało zlikwidowane w związku ze zmianą planów 

rozbudowy szkoły, pozyskiwał sprzęt biwakowy organizował biwaki dla uczniów poszczególnych klas brał 

udział w corocznych rajdach rowerowych dla uczniów sportowców z Gminy Będzino organizowanych przez 

pana dyrektora Bogdana Wojsę. Organizował obozy narciarskie dla uczniów szkoły w Bieszczadach, 

sukcesywnie dbał o zainteresowania uczniów sprawą własnej z pewnością fizycznej i ich udział w zawodach 

sportowych. Jako dyrektor szkoły dbał o informatyzację, zakup komputerów do sekretariatu połączenie 

wszystkich pomieszczeń siecią komputerową, zakup odbiorników telewizyjnych, później komputerów do 

wszystkich pomieszczeń w szkole. Pozyskiwał środki unijne i inne udział w programie szkoła marzeń także 

szkoła talentów udział w programach fundacji dla nauki co rocznie w okresie wakacji dyrektor organizował 

kolonie wynajmował sale szkolne, sale gimnastyczną dla młodzieżowych grup sportowych, dzięki czemu do 

budżetu jednostki pozyskiwał rocznie około 80 000 zł, organizował imprezy dla uczniów. Pomysł i 

organizacja duże imprezy dla gimnazjów z powiatu koszalińskiego, swoje zdrowie w twoich rękach, pomysł 

i organizacja festiwalu piosenki turystycznej i żeglarskiej "Szum" o zasięgu regionalnym, imprezy 

środowiskowe jak organizacja Finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Zainicjował i przeprowadził 

proces nadania imienia szkole, nawiązał współpracę ze szkołami morskimi w Kołobrzegu i Darłowie, 

Akademią Morską w Gdyni, Centrum szkolenia Marynarki wojennej w Ustce. Organizował wychowanie 

marynistyczne, rejsy jachtami po Jeziorze Jamno. Szkoła była członkiem ogólnopolskiego Towarzystwa 

Gimnazjów poszukujących z małych miast i wsi. Co też było jego zasługą. Szkoła była też członkiem 

stowarzyszenia szkół innowacyjnych regionu koszalińskiego, zrzeszających 20 szkół ponadgimnazjalnych 

gimnazjów i szkół podstawowych.  

Pan dyrektor nawiązał współpracę ze szkołą aspirantów PSP w Krakowie w ramach tej współpracy strażacy i 

ich rodziny w okresie wakacyjnym przyjeżdżali do szkoły w celu wypoczynku, w zamian nasi uczniowie 

uczniowie wszystkich szkół i placówek oświatowych z terenu Gminy Będzino, bezpłatnie brali udział w 

wycieczkach do Krakowa. Wspierał działalność chóru "Dominanta" i zespołu instrumentalnego "Adlibidu" w 

oparciu o działalność chóru nawiązano współpracę ze szkołami z Linenburgu w Niemczech, a także z nim 

Niemierza na Litwie. Od 2003 roku, gdy szkoła pozyskała jacht Dezetę w każdą sobotę sezonu żeglarskiego, 

żeglował z uczniami turystycznie bądź brał udział w regatach, organizował w trybie stacjonarnym, kursy i 

egzaminy na stopień żeglarza jachtowego dla uczniów i dla nauczycieli. Pan Leszek Lenarcik był radnym 

gminnym pierwszej kadencji, Przewodniczącym Komisji Oświaty i kultury Rady Gminy Będzino. Lobbował 



na rzecz rozbudowy szkoły jako członek społecznego komitetu rozbudowy szkoły, przewodniczący 

społecznego komitetu telefonizacji dla miejscowości Mścice, Dobiesławiec, Strzeżenice, Stoisław, Dobre. 

Inicjatywa i determinacja w budowie sali gimnastycznej przy szkole w Mścicach m.in. zebrał 1200 podpisów 

pod inicjatywą budowy sali. Zaangażowanie w planowanie i budowę boiska Orlik przy szkole w Mścicach, 

zaangażowanie w budowę wyposażenie funkcjonowanie przystani w Podamirowie. Dyrektor Leszek 

Lenarcik był orędownikiem tego, aby każda placówka oświatowa miała swoją obsługę finansowo-księgową i 

rzeczywiście udało nam się to zrealizować w 2018 roku, w latach 1992-95 prowadził drużynę piłki nożnej 

Legion Dobrzyca, która wtedy zrzeszała zawodników z całej Gminy Będzino. Proszę wysoką radę o podjęcie 

uchwał w sprawie przyznania odznak dla tych 2 osób.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję tutaj posiedzenie Kapituły jednogłośnie tutaj przyjęło i zaakceptowało wnioski, panie wójt, o 

przyznaniu tej odznaki. No, a ja sam osobiście mogę też stwierdzić, że przez te lata, kiedy byłem radnym 

cały czas miałem styczność i muszę potwierdzić te działania zarówno jednego jak i drugiego dyrektora.  

Czy ktoś z państwa ma jeszcze jakieś zapytania. Proszę pan Gołębiewski.  

Adam Gołębiewski (Radny)  
Dziękuję rozumiem, że w Dzień Edukacji Narodowej wręczenie. 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Dokładnie tak.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję, czy są jeszcze jakieś pytania, jeśli nie ma, to głosujemy kolejno w sprawie przyznania odznaki 

"Zasłużony dla Gminy Będzino" dla pana Bogdana Wojsy, proszę.  

Dziękuję głosowało 12 radnych, 12 głosów za przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta i 

kolejna uchwała w sprawie przyznania oznaki "Zasłużony dla Gminy Będzino" dla pana Leszka Lenarcika.  

Dziękuję głosowało 12 radnych, 12 głosów za przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

I proszę państwa kolejna uchwała zgodnie z tym, co ustaliliśmy dodatkowa, która została wprowadzona w 

sprawie rozpatrzenia petycji w przedmiocie powołania młodzieżowej Rady Gminy. Ja bardzo proszę panią, 

Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji panią Krystynę Najdzion o przedstawienie uzasadnienia 

do tej uchwały. 



Krystyna Najdzion (Radna) 

Dziękuję bardzo, w dniu 31 lipca do Urzędu Gminy w Będzinie wpłynęła petycja w przedmiocie utworzenia 

młodzieżowej Rady Gminy, powyższa petycja została przekazana zgodnie z kompetencjami przez Radę 

Gminy w Będzinie w dniu 17 sierpnia do Komisji Skarg Wniosków i Petycji, która dnia 5 września 2022 

roku podczas swojego posiedzenia wnikliwie przeanalizowała petycję i jednogłośnie podjęła decyzję o jej 

nieuwzględnieniu. W ocenie komisji w Gminie Będzino istnieją inicjatywy wspierane przez środowisko 

szkolne, w ramach, których młodzież ma możliwość współpracy i realizowania działania na rzecz lokalnej 

wspólnoty. Warto zaznaczyć, iż z petycją wystąpił wnioskodawca niezamieszkały na terenie Gminy Będzino, 

zatem najprawdopodobniej nie zna potrzeb miejscowej młodzieży, zgodnie z art 5 b ustawy z dnia 8 marca 

1990 roku o samorządzie gminnym to jest Dz.U. 2022 rok poz 1009 z późniejszym z późn. zm. Rada Gminy 

może wyrazić zgodę na utworzenie młodzieżowej Rady Gminy na wniosek zainteresowanych.  

Do Rady nie dotarły, żadne zgłoszenia konieczności jej powołania od młodzieży zamieszkującej Gminę 

Będzino. W związku z powyższym należało nie uwzględnić petycji, jednocześnie wskazuję, że zgodnie z art 

13 ustawy 2 ust 2 ustawy o petycjach sposób załatwienia petycji nie może być przedmiotem skargi. Dziękuję 

bardzo i proszę o podjęcie uchwały.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 

Dziękuję, ja czytałem ten wniosek wniosek o utworzenie był chyba z miejscowości Ostróda? Jak się nie mylę 

przez niejakiego pana chyba króla czy może chciał być królem? Ale, czy ktoś z państwa ma jakieś pytania do 

tej uchwały?  

Jeśli nie ma to przystępujemy do głosowania. 

Jest to uchwała, a nie ja może przepraszam. Ja ją odczytam. Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w 

przedmiocie powołania młodzieżowej Rady Gminy. I tutaj Rada Gminy w Będzinie uchwala, co następuje po 

rozpoznaniu petycji złożonej przez wnioskodawcę dnia 31 lipca 2022 roku w przedmiocie utworzenia 

młodzieżowej Rady Gminy uznaje się, że petycja nie zasługuje na uwzględnienie. Pkt 2 uzasadnienie 

rozpatrzenia petycji stanowi załącznik do niniejszej uchwały. Zobowiązuje się przewodniczącego Rady 

Gminy, będzie je do poinformowania składającego petycję o sposobie jej rozpatrzenia. § 3 uchwały uchwała 

wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

Proszę przystępuję do głosowania, kto jest za podjęciem tej uchwały. Proszę zagłosować. 

Dziękuję głosowało 12 radnych, 12 radnych za przyjęciem stwierdzam, że uchwała została podjęta i kolejna 

nowo wprowadzona uchwała dotycząca odwołania Skarbnika pani Małgorzatę, panią Małgorzatę 



Macedońską w tej funkcji z dniem 30 września 2022 roku. Ja tu jeszcze raz poproszę panią wójt, aby 

odczytała uzasadnienie, co jest powodem, bo nawet ta słyszalność była na początku sesji, kiedy była uchwała 

była rekomendowana.  

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino) 
Uzasadniając wniosek o odwołanie z funkcji Skarbnika Gminy Będzino pani Małgorzaty Macedońskiej, 

wskazuje, że pozyskano dokumenty zgodnie, z którymi w trakcie pełnienia funkcji Skarbnika Gminy 

Będzino okazało się, że pani Małgorzata Macedońska nie wykonuje należycie obowiązków związanych z tą 

funkcją. Doszło do sytuacji, w której podstawowe obowiązkiem związanym z pełnieniem funkcji Skarbnika 

Gminy Będzino polegające na weryfikacji sprawozdania finansowego Gminy Będzino za 2021 rok, korekty 

sprawozdań finansowych Gminy Będzino za 2021 rok, dokumentów do przedłożenia Radzie Gminy w 

Będzinie, informacji z wykonania budżetu Gminy Będzino za pierwsze półrocze 2022 roku oraz 

przygotowaniu projektu budżetu Gminy Będzino na rok 2023 zostały zlecone podmiotowi zewnętrznemu, 

przedsiębiorcy prowadzącemu biuro rachunkowe, w oparciu o umowy zlecenia na łączną kwotę 28 000 zł. Z 

budżetu Gminy Będzino wydatkowano już kwotę 8000 zł, a pozostałe zlecenia zostały wypowiedziane z 

ryzykiem powstania roszczeń odszkodowawczych po stronie przyjmującego zlecenia. Przedmiot wszystkich 

zleceń mieścił się w zakresie obowiązków pracowniczych od Skarbnika Gminy Będzino, za które 

otrzymywał on wynagrodzenie za pracę. Zlecenia wykonane przez podmiot zewnętrzny usług, za które 

odpowiedzialny był Skarbnik Gminy Będzino odbyły za wiedzą i zgodą pani Małgorzaty Macedońskiej. 

Oznacza to sposób dorozumiany przyznanie przez panią Małgorzatę Macedońską, że nie jest ona w stanie 

wykonywać tych obowiązków we własnym zakresie jako pracownik Urzędu Gminy Będzino, pełniący 

funkcję Skarbnika Gminy. Sytuacja ta jest nie do zaakceptowania niemożność wykonywania podstawowych 

obowiązków pracowniczych przez panią Małgorzatę Macedońską naraziła budżet Gminy Będzino na szkodę, 

wydatkowano kwotę 8000 zł na wynagrodzenie podmiotu zewnętrznego biura rachunkowego za wykonanie 

usług w postaci weryfikacji sprawozdania finansowego Gminy Będzino za rok 2021, korekty sprawozdań 

finansowych Gminy Będzino na za rok 2021, dokumentu przedłożenia Radzie Gminy w Będzinie, które 

należało do obowiązków Skarbnika Gminy Będzino oraz za które Skarbnik Gminy Będzie otrzymał 

wynagrodzenie za pracę z budżetu Gminy Będzino.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy ) 
Dziękuję i proszę państwa. Proszę, czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania? 

Proszę pan Jóźwiak. 



Jóźwiak Andrzej (Radny)  
Proszę państwa, ale ta pani zawsze przy wszelkiego rodzaju zmianach podpisywała się jako Skarbnik, 

chociaż tych w ogóle rzeczy nie wykonywała, więc w sumie nas okłamywała.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę czy ktoś jeszcze ma jakieś zapytania?  

Jest rzeczą tu oczywistą, że mieliśmy chyba okazję z panią Skarbnik chyba 3 sesje odbyć, bo od pierwszego 

chyba czerwca była zatrudniona. W związku z tym no niewiele tam wniosła, przedstawiała nam te zmiany, 

ale nie do końca też potrafiła to wytłumaczyć. No i myślę, że te koszty na jakie została narażona gmina z 

tego tytułu. No co jest nie tylko za jej przyczyną za przyczyną wójta, który został odwołany. No niestety tak 

tak to wyglądało, osoba niekompetentna zupełnie na tym stanowisku moim zdaniem.  

Czy ktoś jeszcze ma coś do powiedzenia, jeśli nie to przystępujemy do głosowania.  

Dziękuję głosowało 11 radnych, jako, że pan Sztuc musiał wybyć już z sesji 11 głosów za odwołaniem 

stwierdzam, że uchwała została podjęta i pani Skarbnik została odwołana. Potrzebujemy teraz dosłownie 

kilku minut krótkiej przerwy i poprosimy do uchwały kandydatkę na Skarbnika w tym czasie, ale to nie 

ruszamy się za bardzo nie oddalamy. 

Przerwa 5 minut.  

Proszę państwa, wznawiamy obrady sesji, ostatnia uchwała dnia dzisiejszego w sprawie powołania 

Skarbnika Gminy Będzino i bardzo proszę o uzasadnienie i przedstawienie tej uchwały przez panią wójt 

Sylwię Halamę.  

Wniosku wniosku, przepraszam, tak, który wpłynął do rady nie, dlatego my tą uchwałę wprowadzamy tutaj.  

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo, wnioskuję o przyjęcie na stanowisko Skarbnika Gminy, pani Anetty Tomali-Gajec. Jest 

to osoba, która daje gwarancję, rękojmię należytego pełnienia funkcji Skarbnika Gminy Będzino jest to 

kandydatka świetnie wykształcona i jest doświadczonym pracownikiem samorządowym. W trakcie 

usprawnionej usprawiedliwionej nieobecności w pracy Skarbnika Gminy Będzino pełniła obowiązki 

pracownicze za panią Skarbnik, a od 1 sierpnia br. pełni również za funkcję zastępcy Skarbnika Gminy 

Będzino. Ponadto pani Aneta Tomala-Gajec spełnia kryteria określone w art 54 ust. 2 Pkt 5 ustawy z dnia 

27 sierpnia 2009 roku o finansach publicznych.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję, czy ktoś z państwa ma jakieś zapytania do kandydatki na Skarbnika Gminy?  

Jeśli jeśli nie ma to ja mogę tylko tutaj dopowiedzieć, że, że pani Aneta Tomala-Gajec, dodajemy drugie 

nazwisko do Skarbnika od razu. Jest wieloletnim pracownikiem tegoż urzędu i doskonale zna też sytuację, 

finanse i problemy, jakie w tej gminie występują. I myślę, że sobie poradzi i przy tej naszej naszym wsparciu 

i pomocy też jakoś spróbujemy wyprowadzić oczywiście, pani wójt, spróbujemy sobie wyprowadzić te 

problemy, które jak widzimy cały czas nowe, fakty wyskakują nowe problemy, niemniej jednak myślę, że 

przy takim kierownictwie jako jest pani wójt pani Aneta też sobie z tym poradzi i będzie to funkcjonowało 

jak należy, proszę państwa, przystępujemy do głosowania. Proszę oddać głos. 

Głosowało 11 radnych, 11 głosów za przyjęciem uchwały. Stwierdzam, że pani Aneta Tomala-Gajec została 

Skarbnikiem Gminy.  

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Bardzo państwu, dziękuję za oddane głosy. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękujemy pani Anecie, jeśli pani leci do swoich obowiązków, to proszę może pani zostać nie ma 

problemu.  

Proszę państwa wracamy do obrad sesji, kończymy pkt 7 podjęcie uchwał. Jak wcześniej ustaliśmy 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2021 wycofaliśmy z tej sesji, jako że 

pani Kierownik GOPS jest na zwolnieniu lekarskim. 

Pkt 9 informacja wójta z działalności między sesjami i odpowiedzi na zapytania z ostatniej sesji. Proszę 

oddaję głos pani wójt Sylwii Halama. 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Szanowni Państwo w okresie między sesyjnym wykonywałam następujące czynności 21 sierpnia podpisałam 

umowę na dowóz do szkół i przedszkoli w roku szkolnym 2022/2023, tutaj najlepszą ofertę złożyła Firma 

Usługi Transportowe Henryk Stępień z Barnina na całkowitą wartość umowy 556 941 zł 80 gr, 1 września 

uczestniczyłam w rozpoczęciu roku szkolnego w Szkole Podstawowej w Będzinie z siedzibą w Łeknie oraz 

w Mścicach, 7 września spotkałam się z wykonawcą Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w 

Będzinie. I tu rozmawialiśmy o bieżących problemach i sprawach związanych z realizacją tej inwestycji. 

Szczegółowiej o PSZOK uzgadnialiśmy jeszcze tematy związane z zawarciem protokołu konieczności nr 1 i 



2 ten pierwszy to jest to, co państwo zwiększyliście środki na poprzedniej sesji, tak więc tutaj już dopiliśmy 

do końca tą sprawę zweryfikowaliśmy wszystko, co zostało wykonane i protokół konieczności nr 1 został 

podpisany. W związku i to dotyczył wykonania tej płyty betonowej pod polbrukiem protokół konieczności nr 

2 dotyczy wykonania innych zadań. Związane są z odwodnieniem terenu, ponieważ odwodnienie terenu nie 

było w żaden sposób przewidziane w projekcie naszła zmiana przebiegu sieci wodociągowej, elektrycznej 

też tej studni, która została po prostu uległa zniszczeniu, tam przy Zakładzie Komunalnym.  

I to dotyczyło dotyczyło tych tych spotkań na tę chwilę wykonawca, ma podpisane te 2 protokoły 

konieczności, czyli ma zwiększoną wartość, zawartej umowy z nim jest zwiększona i w związku z tym 

wykonuje te dodatkowe czynności. Wiem, że czeka na materiały po to, aby dalej ruszyć z pracami.  

8 września odbyłam spotkanie z prezesem Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Koszalinie. Tu 

rozmawialiśmy o bieżącej sytuacji, chociażby w zakresie odbioru odpadów. Te stawki poszły znacznie do 

góry. My jesteśmy mamy przetarg mamy umowę która naz zobowiązuje na odbiór odpadów komunalnych na 

przyszły rok, 9 września wydawaliśmy komputery po raz pierwszy komputery w ramach programu Polska 

Cyfrowa Granty PPGR wsparcie dzieci i wnuków, byłych pracowników PGR w rozwoju cyfrowym i te 

komputery były wydawane wspólnie z wiceministrem Spraw Wewnętrznych i administracji panem Pawłem 

Szefernakerem w Szkole Podstawowej Ignacego Jeża w Tymieniu, tego dnia również uczestniczyłam w 

zebraniu wiejskim z mieszkańcami sołectwa Dobiesławiec. 10 września miały miejsce dożynki powiatowe, 

w których uczestniczyliśmy. Byłam tym razem z panem przewodniczącym, także Gminny Ośrodek Kultury, 

był także obecny i sołectwo Łekno, także sołectwo Dobrzyca i Strzepowo wystawiły swoje wieńce do 

konkursów. Tego dnia również uczestniczyłam dożynkach w sołectwie Strzepowo, a także w zebraniu 

wiejskim mieszkańców sołectwa Kładno. 14 września odbyłam spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych. I tutaj rozmawialiśmy o bieżącej sytuacji na drogach powiatowych, o przyszłych realizacjach 

zadań przez powiat o tym, co możemy zrobić w przyszłym roku, wspólnie bardzo poprosiłam pana dyrektora 

o wykonanie zjazdu, o dokończenie tego zjazdu tutaj na drodze do banku, tak więc spotkaliśmy się 

14 września, a za niecały tydzień już widziałam, że roboty ruszyły, tak więc jestem bardzo wdzięczna, że tak 

szybko to zostało zrealizowane. Także prosiłam dyrektora o zajęciu tutaj stanowiska w kwestii dokończenia 

przejścia dla pieszych w miejscowości Dobre i też ma być to wykonane, już jest wykonane. 

Tego dnia również uczestniczyłam w zebraniu wielkim mieszkańców sołectwa Wierzchomino 15 września 

spotkałam się z Wicestarostą i członkiem zarządu Powiatu Koszalińskiego. Tu także głównym nasz temat to 

były drogi i co możemy wspólnie zrobić w kolejnych latach. 16 września, uczestniczyłam w dniu otwartym 



na Strzelnicy w Popowie, a także spotkałam miałam spotkanie z Wicewojewodą Zachodniopomorskim 

Mateuszem Wageman. Tego dnia także wydawaliśmy komputery dla dzieci w szkole w Dobrzycy. 

Uczestniczyłam również w zebraniu wiejskim sołectwa Dobrzyca. 17 września miało miejsce wydawanie 

komputerów dla dzieci szkoły w Mścicach i tych zamieszkałych w Mścicach, uczestniczyłam także w tym 

dniu w dożynkach sołectwa Dobre. 19 września uczestniczyłam w zebraniu z mieszkańcami sołectwa 

Uliszki, 20 września odbyło się kolejne spotkanie z wykonawcą PSZOK. To było już dopięcie tych spraw z 

poprzedniego spotkania i podpisanie umów do tego. Spotkanie odbyłam także seniorami w Domu Seniora w 

imieniu i osobami przy przebywającymi w mieszkaniu chronionym w Będzinie i uczestniczyłam w 

zebraniach sołeckich z mieszkańcami sołectwa Stoisław i Mścice. 21 września miało miejsce zebraniem w 

sołectwie Dobre 22 września spotkanie ze strażakami ochotnikami wszystkich naszych straży Pożarnych. 

Byliśmy we wszystkich jednostkach monitorowaliśmy, je wspólnie z państwem uczestniczyłam także w 

zebraniu z mieszkańcami sołectwa Strzeżenice, 23 września zebranie z mieszkańcami sołectwa Łasin-

Łopienica oraz Łekno. 24 września brałam udział w uroczystości jubileuszu pięćdziesięciolecia pożycia 

małżeńskiego mieszkańców naszej gminy, a także uczestniczyłam w spotkaniu w ramach projektu 

PierogoweLove w Dobrzycy. 26 września udział w zebraniu wiejskim mieszkańców sołectwa Kiszkowo oraz 

Barnin-Zagaje. 27 wrześniaeń udział w zebraniu Walnym Środkowopomorska Grupa Działania, a także w 

zebraniu wiejskim mieszkańców sołectwa Smolne i sołectwa Wierzchominko. 28 września udział w walnym 

zebraniu Stowarzyszenia Mieleńska Lokalna Grupa Rybacka, a także w zebraniu mieszkańców sołectwa 

Komory i Skrzeszewo. 29 wrzesień udział w pasowaniu uczniów klas pierwszych w szkole w Mścicach, a 

także w gminnym turnieju piłkarskim. Uczestniczyłam również w walnym zgromadzeniu członków 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej w Koszalinie, a także zebraniu wiejskim sołectwa Strzepowo i 

Będzinko. 

Bardzo się, cieszę, że udało mi się przebrnąć. Mi wspólnie z panią inspektor Mróz przez wszystkie zebrania 

sołeckie poznałam potrzeby mieszkańców, co było dla mnie bardzo ważne tych potrzeb jest bardzo dużo, 

głównie skupiają się one w zakresie przebudowy dróg i remontów, napraw bieżących, a także sprawy 

melioracyjne. 

W okresie międzysesyjnym nadzorowałam realizację budżetu gminy, rozstrzygałam sprawy należące do 

kompetencji wójta wynikające z przepisów prawa w tym okresie odbywałam także spotkania z mieszkańcami 

gminy i przedsiębiorcami podjęłam 15 zarządzeń one wszystkie są dostępne na BIP urzędu. Jedno to 

zarządzenie wewnętrzne, które dotyczyło przeprowadzenia ćwiczenia dotyczącego kierowania wybranymi w 

ramach posiadania wyższych stanów gotowości obronnej państwa na terenie Gminy Będzino, czyli chodzi 



prosto ćwiczeń obronne, które odbędą się w październiku. 

W tym okresie również został unieważniony przetarg na budowę kanalizacji w ramach tego programu Polski 

Ład z racji braku środków, w najbliższym terminie będzie ogłoszony kolejny przetarg. 

Ogłosiłam również, drugi przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż lokali mieszkalnych w Stoisławiu tych 

2 lokali, które były ustawione poprzednio i tutaj utrzymałam stawkę z poprzedniego przetargu.  

Ponownie zweryfikowaliśmy oświadczenia dotyczące grantów PPGR te, które były złożone w poprzednim 

naborze do tego programu w toku weryfikacji uznaliśmy, że 41 takich oświadczeń spełnia kryteria i powinny 

być przyznane dla tych dzieci komputery była doszło do takich niefajnych sytuacji, kiedy wydawaliśmy 

komputery chociażby w Dobrzycy, czy też w Mścicach, gdzie przechodzili rodzice z dziećmi i było tak, że 

jedno dziecko komputer dostało drugie nie, bo jedno dostało dwoje, dwójka nie dostała taką najtrudniejszą 

sytuację mieliśmy, kiedy przyszli rodzice z bliźniaczkami 1 dostała druga nie i były łzy, trzeba było szybko 

reagować. 

Więc, dziękuję państwu za przyjęcie środków dzisiaj w budżecie na zakup tych komputerów. Mamy tam 

oszczędności 7000 z programu Polska Cyfrowa. I uważamy, że te komputery powinny być tym dzieciom 

dostarczone, ponieważ nie jest ich winą to, że ktoś źle wnioski zweryfikował. 

I także chciałam państwu przypomnieć jeszcze, że odbiór gabarytów z terenu całej gminy też, aby je 

przygotować. Dziękuje bardzo.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję, pani wójt, zapomniała jeszcze o 1 rzeczy powiedzieć, że uczestniczyła w spotkaniu w Gminie 

Ustronie Morskie, gdzie bardzo podziękowano za jej pracę na terenie tej gminy. No z wyrazami widać 

wdzięczności, bo był jej list od rady i od pani wójt.  

Proszę Państwa czy ktoś z państwa ma zapytania do, proszę bardzo, pan Gołębiewski. 

Adam Gołębiewski (Radny)  
Dziękuję pani wójt, przeglądałem stronę gminy i są ta o tych gabarytach, ale tam jest bardzo mi wyraźne 

zdjęcie zrobione, jakie gabaryty, gdzie konkretnie itd. żeby to może nie wiem powiększyć. I czytelność jest 

fatalna, jeżeli może mają słabszy wzrok, ale pozostały wszystkie dobrze, czytam to taka uwaga A 2, 

wspomniała też pani o tym, że spotkanie z powiatem w sprawie dróg. Czy rozmawiała pani na temat drogi 

dojeżdżającej z Dobrzycy do węzła na Borkowicach, tam to falowanie pobocza już kilkakrotnie było to 

zgłaszane. Czy rozmawialiście na ten temat wykonawcy za to upomnieć, żeby, żeby dokonał tam jest prawa 



strona jest jedzie się tak po takiej fali kilkakrotnie był tutaj nawet pan Grzegorz Sztulc. I ja zgłaszaliśmy ten 

ten problem. 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Problem jest znany dla powiatu, ustaliliśmy finalnie, że ja spiszą wszystkie uwagi, bo też jeszcze byłam w 

trakcie zebrań sołeckich, wszystkie, które tutaj też mieszkańcy mi zgłaszali i zbiorczo wyśle je do Zarządu 

Dróg Powiatowych i do Powiatu do wiadomości.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Już się chciałbym dołączyć do tych zapisów, że oświetlenia na tych przejściach przynajmniej na Dworcowej, 

prawdopodobnie w ogóle nie działa takie mam zgłoszenie od mieszkańców. Nie wiem, jak to jest w Dobrym, 

ale że nie działa to tam jest ledowe, te lampy są przy tym przejściu i że one nie funkcjonują. 

Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos.  

Proszę pan Kołpacki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Pytanie do pani wójt, pani wójt dochodzą nas słuchy, że jakieś kolejne faktury wpływają jest mikrofon 

włączony. 

Dochodzą informacje od mieszkańców, czy tam, że kolejne jakieś faktury za tą drogę wykonaną już brukową 

wpływają, to już jest na 500 000 do banku co jest. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę, czy pani się odniesie od razu? 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Czy tak rzeczywiście wpłynęła faktura na kwotę ponad 106 000 zł. Dokumentacji urzędowej nie posiadam, 

zlecenia na wykonanie tych robót, więc na ten moment nie jestem w stanie się odnieść, ponieważ musimy 

wyjaśnić, skąd ta faktura się wzięła i dlaczego została wystawiona w pierwszej kolejności, kiedy wpłynęła 

my ją odesłaliśmy do wykonawcy z racji tego, że nie ma potwierdzenia zawarcia umowy, czy też zlecenia na 

realizację tej usługi. Natomiast wykonawca odesłał tą fakturę z informacją, że on miał to zlecone przez 

Urząd. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę państwa, No jak widzimy tutaj. No okazują się kolejne te, że tak powiem, kwiatki dotyczące 

PSZOK-u, że źle został wykonany od początku projekt chciano udokumentować, że PSZOK w Mścicach 



będzie droższy. Jak tutaj, a wychodzi na to, że niestety, ale tu będzie droższy, spróbował pan wójt cedować 

łącznie z zastępcą, że, że jest to wina Zakładu Komunalnego, natomiast nie były zaplanowane ani przyłącza, 

ani tym podobne rzeczy, nikt nie występował przy projektowaniu o warunki do Zakładu Komunalnego, i stąd 

m.in. te koszty dodatkowe szambo, bo kanalizacji oczywiście nie było i sprawa odwodnienia, gdzie już tylko 

płyta została wylana cały teren był zalany. No i druga rzecz niekompetencja osoby, która cały czas jest na 

zwolnieniu pani ta rozpatrywała wnioski dotyczące komputerów, że chyba 32 dzieci, które kwalifikowały się 

do tego nie otrzymały tych komputerów. I uważam, że powinny w jakiś sposób środki znaleźć i 

zabezpieczyć, żeby te dzieci nie były też pokrzywdzone.  

Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać głos? 

Jeśli nie ma chętnych. To wyczerpaliśmy ten.  

Wolne wnioski zapytania następny punkt. Czy ktoś z państwa ma jakieś wnioski zapytania. Proszę pani 

Barbara Grudzień. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo, mam takie pytanie nie wiem, czy pani wójt mi na to pytanie odpowie, to znaczy mamy w 

sumie 2-3 pytania, ale tak może po kolei. Czy prawdą jest, że pan Mariusz Jaroniewski będąc wójtem nie 

wykorzystał urlopów wypoczynkowych za 3 lata za co z budżetu gminy, na pewno naliczono spore kwoty, 

ponieważ wiemy, że wynagrodzenie miesięczne wójta było dosyć wysokie za 3 lata lata ekwiwalent za urlop. 

To jest na pewno dość pokaźna kwota, jeżeli pani wójt by mogła udzielić informacji, jaka to kwota? To bym 

bardzo prosiła, jeżeli to nie jest tajemnicą. No i oczywiście przy tej okazji chciałabym się zapytać, kto w 

ogóle nadzorował wykorzystywanie urlopów, ponieważ przepisy mówią o tym, że urlopy powinny być 

wykorzystane do września z tego jak dobrze, pamiętam dotąd z tego, co wiem, to raczej nie, więc bardzo 

bym prosiła, jeżeli jest to możliwe o udzielenie odpowiedzi na to pytanie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję, czy od razu bardzo proszę pani wójt. 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Prawdą jest to, że urlop był niewykorzystany i przepisy się nie zmieniły do 30 września, należy zaległy urlop 

wykorzystać i ze środków budżetu gminy zostały poniesione środki w granicach 49 000 ponad 49 000 nie 

pamiętam dokładnie.  



Barbara Grudzień (Radna)  
To jest kwota brutto już z opłaconym ZUS em czy dodatkowe koszty też idą. 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
To jest kwota brutto.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę, pani. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Radna, następny.  

Jeszcze było pytanie, kto w ogóle nadzorował wykorzystywanie tych urlopów? 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Zgodnie z zarządzeniem pana wójta był to zastępca wójta. 

Barbara Grudzień (Radna)  
Mam takie pytanie odnośnie właśnie zastępcy wójta, czy prawdą jest, że zastępca wójta został zwolniony z 

winy pracownika i jemu również wypłacono dosyć wysoki ekwiwalent. I tutaj też pytanie czy kto w takim 

układzie nadzorował tą sprawę, bo jeżeli zastępca wójta wójta, więc kto zastępcy wójta pilnował urlopu, że 

nie zostały wykorzystane i czy kto nadzorował i czy jest możliwość uzyskania informacji, jeżeli było to 

wypłacone, jaka to była kwota. 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Prawdą jest, że pan zastępca wójta nie jest pracownikiem urzędu. 

Przyczyna to moment nie chcę podawać z jakiej została umowa rozwiązana, natomiast sprawę skierowałam 

do prokuratury celem zbadania.  

Tutaj było około 52 dni niewykorzystanych łącznie z urlopem bieżącym za rok bieżący i kwota z tego, co 

kojarzę, to było około 30 000 brutto.  

Natomiast, kto nadzorował, tutaj ogół ogólnie w gminie przyjęty jest także urlopami, zajmuje się Sekretarz i 

Sekretarz pilnuje wykorzystania urlopu przez pracowników.  



Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję bardzo, będę miała jeszcze Panie Przewodniczący, jeszcze jedno pytanie, ale chcę dzisiaj tak 

nadmienić, dzieci nie dostały komputerów, gdzie można było pozyskać pieniądze. Natomiast wychodzi na to, 

że około 100 000 poszło na na wypłatę ekwiwalentów za urlopy, nie wierzę w to też, że nie było możliwości, 

żeby zarówno wójt jak i zastępca wójta, żeby tych urlopów nie mogli wykorzystać, gdzie wyjeżdżali w 

różnych, wiemy doskonale, że często, więc to nie było też ich pracy, więc na pewno nie były to tylko i 

wyłącznie wyjazdy służbowe i można było to w ramach urlopu, ale jeszcze moje jedno takie pytanie. Czy 

prawdą jest to, że wójt i jego zastępca oraz dyrektor były wójt były zastępca oraz Dyrektor Domu Kultury, 

oraz kierownik ŚDS uczestniczyli w obchodach 150 kolei Beskidzkiej, a środkiem lokomocji wskazanym w 

w ich delegacji był samolot?  

Jeżeli to było jakieś nie wiem szkolenie czy spotkanie z tego tytułu akurat te osoby przyniosło, to jakieś nie 

wiem, skutki pozytywne dla GOK u dla dla dla tych osób. No i dla naszego społeczeństwa z tego tytułu No 

bo jeżeli to były takie takie poważne jakieś spotkania, No to podejrzewam, że powinniśmy jako mieszkańcy 

mieć z tego tytułu jakieś plusy.  

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Mogę odnieść tylko się do pierwszej części pytania na temat efektów, jakie to przyniosło to nie umiem 

powiedzieć, natomiast taka delegacja na samolot rzeczywiście była wystawiona i delegacja uczestniczyła w 

obchodach 150 lecia Kolei Beskidzkiej.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję. 

Barbara Grudzień (Radna)  
A czy ewentualnie jest, pani dyrektor, GOK u czy na tą drugą część pytania mogłaby pani odpowiedzieć, jaki 

to był cel, jakie to były efekty i czy to faktycznie było potrzebne wydatkowanie takich pieniędzy? 

Wyjeżdżając na takie spotkanie i czy są jakieś faktycznie plusy z tego spotkania dla nas jako dla 

społeczeństwa naszej gminy?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę. Pani Dyrektor GOK-u pani Jastrzębska. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
Odpowiadam na zadane pytanie tak prawdą jest, że ja oraz kierownik ŚDS razem z panem wójtem oraz 

zastępcą byliśmy na wyjeździe służbowym, było to polecenie służbowe ze strony pana wójta, a zostało ono 



mi to tak przedstawione, że wybieramy się do Zagórza. Myślę, że nie wprowadzę państwa w błąd, to był 

pobyt od piątku do niedzieli i środkiem transportu, znaczy początkowo był i samochód służbowy właśnie 

tutaj ten Gminny samolot też z przesiadką i później od Rzeszowa do Zagórza był to samochód prywatny, 

należy znaczy prywatny służbowy. Czy znaczy nie wiem, jak określić Pana Burmistrza cały nasz pobyt 

właśnie był, jakby te obchody były przy okazji, a pan wójt chciał wrócić do współpracy pomiędzy gminami, 

bo z tego, co się orientuje jak mi właśnie przedstawiono te gminy ze sobą współpracowały i to miało być, 

jakby taki powrót do tej współpracy, a że odwiedzaliśmy i Dom Kultury i Bibliotekę. I oczywiście braliśmy 

udział w konferencjach był bardzo napięty taki grafik tego wyjazdu z tego, co się orientuję, kiedy byliśmy 

jeszcze na spotkaniu u Pana Burmistrza, dzwoniliśmy do tylko nie chcemy się pomylić do dyrektora 1 ze 

szkół. Tutaj na terenie Gminy Będzino chyba się nie pomylę Tymień i właśnie wtedy były, jakby 

podejmowane decyzje co do wymiany dzieci, bo to było przed wakacjami dzieci z Zagórza miały przyjechać 

do nas nasze dzieci miały wyjechać do Zagórza wstępne ustalenia, skończyły się pozytywnie, ale z tego, co 

później mnie poinformowano, zrezygnowano z chyba z tego nie wiem pod koniec lipca, bo naczynie nie chcę 

podawać tutaj przyczyny, bo nie byłam do końca poinformowana, dlaczego czy za mało czasu, czy, że nie 

ma na to jednak pieniędzy w budżecie, a my oczywiście też ja jako znaczy dyrektor to było moje polecenie 

służbowe, bo tam też odwiedziliśmy Bibliotekę Dom Kultury miała być właśnie nawiązana współpraca, ale 

No stało się jak się stało.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję, ja jeśli mogę tutaj dodać kiedyś pan Jaroniewski był uczestnikiem takiej wycieczki. Nie będę 

mówił o okolicznościach, jakie wtedy miały miejsce. Ja też wtedy uczestniczyłem była ta współpraca mało 

tego z tej sali zginął obraz, na którym był wymalowany sam i okolicy Zagórza, była to współpraca 

zainicjowana wcześniej przez świętej pamięci Czesława Szczura i Ochotniczą Straż Pożarną w Mścicach, 

która tą współpracę tam nawiązała z tymi strażakami. Z tamtego rejonu. No i tamte rejony też wyjeżdżała 

młodzież na obozy narciarskie w te okolice i w związku z tym to było kiedyś kiedyś była taka współpraca. 

Ona później jakoś tak nastąpiła chyba zmiana władzy w Zagórzu i to wtedy wszystko też jakoś się 

zatrzymało. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
No dlatego mówię, że miał być to, no proszę mi wybaczyć nie jestem mieszkanką Gminy Będzino, ale wiem, 

że właśnie była ta współpraca i wójtowi zależało, jakby nie nawiązanie nowej, bo wiem, że ona istniała do 

powrotu, ale stały się jak się stało.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę pani Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Stało się jak się stało, a ja jestem ciekawa, jaki był koszt tej wycieczki samolotowej. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
Tak, ile to kosztowało, znaczy nie chciałabym państwa wprowadzić w błąd, ale z tego, co pamiętam, ale 

naprawdę nie wiem, teraz, jeżeli powiem. To nie wiem, czy faktycznie to tak było, że chyba na 1 osobę było 

około 700 zł, bo to startowaliśmy z pod Szczecina do Warszawy i z Warszawy do Rzeszowa i później w 

drugą stronę, więc to były, jakby 4 odcinki. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dobrze dziękuję, kończymy tutaj.  

Proszę jeszcze, pan Bryliński, proszę. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Dziękuję, znaczy ja tu musiał sprostować, bo panu wójtowi byłemu wójtowi zależało jedynie na tym, aby z 

tego co i wszystko wychodzi. No to na czerpaniu korzyści majątkowych dla siebie. I myślę, że jako organ 

nadzorujący powinniśmy się głęboko zastanowić i wszystko zebrać i jednak organizm ścigania zawiadomić, 

bo to, co po prostu tutaj się dowiadujemy. No to jest zatrważające i w jaki sposób to funkcjonowało, No to 

tylko dziękować, że po prostu już te rządy się skończyły. Dziękuję. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję ja bym miał jeszcze takie pytanie do pani Dyrektor. 

Czy podczas tego pobytu, w jakich konferencjach państwo tam uczestniczyli, które coś przyniosły czy 

jakichś spotkaniach? Czy?  

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
Odpowiadam na zadane pytanie przede wszystkim to było taka duża konferencja właśnie 150 lecie 

kolejnictwa. To były też spotkania z Panem Burmistrzem też z przedstawicielami właśnie Domu Kultury, 

Biblioteki. No to tak właśnie byliśmy w piątek wieczorem w sobotę i w niedzielę wracaliśmy 

uczestniczyliśmy też w obchodach tego tak naprawdę święta przy okazji, spotykając się z osobami. Nie 

wiem, jak to nazwać, czy właśnie też z burmistrzem, bo to nie było jedno spotkanie, więc no grafik było 

napięty, jeżeli mogę to tak stwierdzić, bo naprawdę No dużo było spotkań.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę jeszcze, pan Bryliński. 

Sławomir Bryliński (Radny)  
Pani dyrektor, ale tak ja rozumiem, że mogła pani zostać jak już wmanipulowana w jakieś tam tutaj polecenia 

służbowe, ale z perspektywy czasu, jeżeli może pani ocenić, czy to było takie niezbędne ten wyjazd to 

poznawanie? Skoro mamy brakuje pieniędzy na, jakby utrzymanie świetlic. No nie ma na prąd, niektóre 

świetlice pozamykane i czy to było takie niezbędne, żeby, a jednak tą tym samolotem tam lecieć i czy to 

wpłynie na poprawę, że te świetlice ruszą?  

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
Ale co świetlice mają do tego wyjazdu?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Myślę, że miał na myśli czy współpraca ruszy. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
W sensie współpraca między świetlicami w Zagórza a w Będzinie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Chociażby No i wcześniej jak pani wspominała, znaczy może nie tyle świetlicami co Gminnym Ośrodkiem 

Kultury, a szkołą w Tymieniu, bo takie były inicjatywy. 

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
Powiem państwu państwu, tak jak powiedziałam, to na początku to było polecenie służbowe wójta, z 

poleceniami służbowymi rzadko, kiedy się dyskutuje, więc jeżeli byłam mi przedstawiona wtedy współpraca 

i jestem przedstawicielem jednostek, ataki plan miał ówczesny pan wójt, No to proszę mi wybaczyć. No to ja 

jako dyrektor nie dyskutuje z decyzjami pana wójta, a że ja jestem Dyrektorem i Biblioteki i Domu Kultury, 

a tam spotkaliśmy się właśnie z przedstawicielami. No to zostałam wyznaczona do, że tak powiem do tej 

delegacji. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Jasne, to rozumiemy. I rozumiem też, że z tej współpracy też nic nie wyszło także.  

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
No na chwilę obecną, jakby jest. No, jeżeli nie ma tamtego wójta, a jest nowy, to myślę, że można do tego 

wrócić, dlaczego nie, ale trzeba wrócić do rozmów.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Nie wiadomo, czy jeszcze te rejsy są utrzymane samolotem do Rzeszowa. Proszę czy ktoś z państwa jeszcze 

ma jakieś zapytania?  

Proszę pani Banaszczak? 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Mam takie mam takie pytanie czy osoby odpowiedzialne za te wszystkie czyny, czyli niedopilnowanie tego, 

że wójtowie nie wykorzystali np. urlopu, że niestety gmina musiała ponieść teraz takie koszty, a nie inne. 

Czy te osoby mogą ponieść jakieś konsekwencje prawne, czy to po prostu pójdzie tak w niepamięć?  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Jest to jednak, że tak powiem, narażenie budżetu tak to nie są małe pieniądze, bo sam ekwiwalent to jest w 

granicach około 80 000. Więc.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Pan radca, czy pani wójt nie zabieracie głosu. Rozumiem w tej sprawie, do przeanalizowania. Proszę czy 

ktoś jeszcze miałby jakieś sprawy w wolnych wnioskach zapytaniach pan Jóźwiak? Proszę?  

Jóźwiak Andrzej (Radny)  
Przy okazji że jest pan Szymaniak o poprawienie tej drogi czy coś w tym temacie się będzie robić. 

A jak zarówno też chodzi mi o płyty w Będzinku, które też tam się mieszkańcy zresztą do szerszy temat, bo 

tam jeszcze jakieś odwodnienie, ale może na dzień dzisiejszy chodzi o po prostu wyprostowanie. Chyba tam 

3 czy 4 płyt na tej drodze i następna sprawa chodzi mi też o ja mówiłem, to na poprzedniej sesji. Chodzi mi 

też o wycięcie krzaków przy cmentarzu. O tej strony zachodniej może pan się odnieść do tego coś będzie w 

tym temacie robiony czy macie jakieś nie macie pieniędzy, czy nie wiem, czy zasobów ludzki?  

Tomasz Szymaniak (Z-ca Kierownika GZK)  
Jeżeli chodzi o Łekno, to jesteśmy już w trakcie wycinki krzaków od ubiegłego tygodnia zaczęliśmy przy 

drogach przy skrzyżowaniach. Także Łekno myślę, że w przyszłym tygodniu już będziemy w stanie zrobić, 

jeżeli chodzi o równanie tych dróg, to oczywiście ono jest planowane teraz na październik, jeżeli pogoda 

pozwoli będzie taki tydzień bezdeszczowy. To wypuścimy równniarki na te drogi, które wymagają tych tych 

prac, jeżeli chodzi o te płyty Będzinku, No to też zrobimy, bo prostu brakuje cały czas czasu tak mamy No 



ilość osób, jaką mamy, więc to w tych prac jest bardzo dużo, a czasu, że tak powiem mało na to wszystko, 

więc na pewno to zostanie zrobione już tam raz poprawki robiliśmy na wiosnę tych płyt, pracownicy byli w 

stanie sami przepraszam, sami to zrobić, więc myślę, że w tym przypadku też tak będzie.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę pani Banaszczak. 

Joanna Banaszczak (Radna)  
Również mam tutaj pytanie do pana Tomka, a jednocześnie chciałam podziękować za wykoszenie 

miejscowości Dobre, ale chciałabym również prosić w miarę możliwości i dyspozycją ludźmi o 

wyczyszczenie terenów wzdłuż rzeczki, która płynie przez Dobre, ponieważ rosną tam krzaki, a wiadomo, że 

będą deszcze i niejednokrotnie tam niektóre posesje zostały zalane, dlatego w miarę możliwości. Prosiłabym 

o wycięcie tych krzaków.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję, ja proszę państwa w zasadzie do pani chyba Dyrektor Domu Kultury mam takie zapytanie, bo 

wczoraj miałem okazję zobaczyć, że w fatalnym stanie jest oświetlenie Domu Ludowego w Mścicach 

wewnętrzne.  

I tam myślę, że to wymaga pilnej interwencji, bo ja nie wiem, czy tam 10 może 20% lamp tych świeci. 

Natomiast myślę, że tam też musiałby nastąpić rozdział tego oświetlenia nie tak jak jest w tej chwili, że 50% 

świeci bądź nie świeci, ale wtedy świeci na całej sali, kiedy Klub Seniora zajmuje pół sali, to niepotrzebnie 

się jest to oświetlenie w tej drugiej części nie, żeby to zamknąć na te 2 części po prostu przerobić. Tutaj jest 

taka możliwość chyba tam przyłączenia, zwłaszcza że ten sufit jest tam ruchomy, można to wszystko zrobić. 

Także czy tutaj jakieś działania już są podjęte czy.  

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
Odpowiadam na zadane pytanie, tak niewątpliwie jest to właśnie taki temat, o którym myślę od kilku dni, 

ponieważ tak jak słusznie pan zauważył, kiedy Klub Seniora ma zajęcia, to pali się cały sufit Elektryk, który 

ostatnio tam był właśnie takiej corocznej kontroli, mniej więcej poinformował nas, jaki to mógłby być koszt i 

teraz w przyszłym tygodniu będę chciała z nim porozmawiać właśnie w tej sprawie i czy mógłby też nam 

pomoc rozwiązać ten problem, tym bardziej, że coraz droższe są opłaty.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Na razie jest tanio bo nie wszystko świeci. 



Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
Wie pan, co o tym samym pomyślałam. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
To może coś trzeba by zrobić, a nie oszczędzać w tej formie, bo.  

Natalia Jastrzębska (Dyrektor GOK i GBP)  
Chyba przełożę na lewą stronę.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Gdzie niestety okres już zimowy ten dzień się wcześniej kończy, a zajęcie jakiekolwiek tam będą wręcz 

niemożliwe. Proszę czy ktoś z państwa jeszcze ma jakieś sprawy, proszę pani Barbara Grudzień.  

Barbara Grudzień (Radna)  
Dziękuję ja może nie tyle pytanie, tylko takie przypomnienie do pana Szymaniaka ostatnio na sesji 

wspominałam, że jak już się skończy koszenie i ważniejsze przycinki krzewów, żeby sobie tam przypomnieć 

o tej alejce brzóz w kierunku Domu Ludowego, żeby to trochę poprzycinać, bo to coraz bardziej do nieba 

idzie i by się przydało. To ładnie poprzycinać tak jak to było jeszcze 3 lata temu, naprawdę tu było alejka, a 

nie drzewa w górę, bo jeżeli to teraz zaniedbamy, to po prostu już później będzie za późno, żeby to w jakiś 

sposób przyciąć i żeby to jakiś efekt był. Dziękuję bardzo. 

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Proszę pan Kopacki. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Pytanie do pani wójt, panie wójcie, mogłaby pani mieszkańcom przedstawić sytuację tego Ośrodka Zdrowia 

w Będzinie bo ta elewacja już jest zrobiona, to będzie ukończony ten cokół? Dalej czy to tak zostanie, bo to 

tak rusztowanie zabrane miesiąc temu i to tak się tam nic nie dzieje. 

I druga sprawa chodzi mi o prąd, bo na dzień dzisiejszy mamy około 1 000 000 zł na oświetlenie ulic w 

starych cenach, kiedy będzie wiadomo, jaka stawka gmina będzie miała, bo to są jakieś umowy takie tak to 

są w roku podpisywane te umowy z jakimś takim operatorem energii czy jak to wygląda, czy już wiadomo, 

jak ja to będzie stawka ilokrotność?  

W normalnej stawce mniej mamy 1 000 000 ciekawe, ile to wzrośnie, także ośrodek zdrowia cokół i właśnie 

ta energia dla mieszkańców, jaka to wiemy.  



Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Dziękuję proszę, pani wójt. 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Jeżeli chodzi o ośrodek zdrowia, to zadanie zostało zakończone i rozliczone i to, co zostało wykonane 

wszystko to, co było zawartej umowie określone, natomiast w kwestii prądu do dzisiejszego dnia miało być 

składane oferty w ramach przetargu nieograniczonego. Nasza gmina jest wspólnie z innymi gminami w 

ramach Słowiańskiej Grupy Zakupowej, a więc do dzisiaj żadna oferta nie została złożona podejrzewam, że 

jest to związane z tym, że tutaj państwo zapowiada pomoc w zakresie tarczy, tutaj skierowanej do 

samorządów i do jednostek wrażliwych, tak więc pewnie będziemy czekać aż tutaj sytuacja w rządzie się 

znaczy rząd określi, w jaki sposób to dofinansowanie będzie przyznawane. 

Piotr Kołpacki (Radny)  
Jeszcze dopytam, bo, czyli ten cokół nie był tam w umowie, tylko trzeba będzie na to znaleźć środki już w 

budżecie gminy. Tak? 

Sylwia Halama (Pełniąca funkcję Wójta Gminy Będzino)  
Tak cokół był wyłączony z zakres wykonywanych robót.  

Andrzej Nożykowski (Przewodniczący Rady Gminy )  
Prawdopodobnie był wyłączony, dlatego że gdyby był włączony, przekraczałoby to pewną kwotę wówczas 

trzeba było przeprowadzać przetarg, tak poszło z wolnej ręki. Po podobna podobnie uważam wyrzucone 

pieniądze na Ośrodek Zdrowia w Dobrzycy, gdzie elewacja została tylko pomalowana, a nie docieplona, 

czyli to są wyrzucone pieniądze, a dalej budynek nie ma termomodernizacji, ale to były działania przed 

referendum, żeby pokazać, że rusztowania stoją, że pan wójt działa. 

Proszę, kto jeszcze chciałby zabrać?  

Jeśli nie ma chętnych, kończymy punkt wolne wnioski i zapytania. Proszę państwa, ustalenie tematów i 

terminu kolejnej sesji na tę chwilę nie będę wybiegał dalej. Natomiast na pewno mamy pewną terminowość, 

jeżeli chodzi o skargę, którą złożyli pracownicy GOPS u na kierownika GOPS u i nie wykluczam, że w 

formie sesji nadzwyczajnej zwołamy w tej 1 sprawie sesję, żeby, żeby podjąć decyzję. Co do tej skargi 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji jest tam chyba już na ukończeniu swoich prac protokół jest sporządzany, 

jeżeli tylko będzie to te dokumenty będą gotowe wówczas na pewno zwołamy sesję, a później zobaczymy 

ewentualnie jakie ustalenia na dalszy tam plan, czy ktoś ma jakieś propozycje, bo na pewno została nam na 

później jeszcze. Znaczy zaawansowanie inwestycji taki objazd, który byśmy chcieli zrobić po sesji, albo 



może przy okazji sesji specjalnej zrobimy ten objazd jako taki nieformalny albo przy sesji tej to jeszcze tam 

jest do ustalenia. Proszę czy jeszcze, ktoś ma jakieś tematy? 

Jeśli nie ma. To dziękuję zamykam obrady sesji. 
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(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Porządek obrad i wnioski do porządku obrad.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 09:31:15

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Protokół nr LIX/2022 z dnia 29 czerwca 2022 r.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 09:33:02

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Protokół nr LX/2022 z dnia 12 lipca 2022 r.

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 09:34:08

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 1 - Uchwała w sprawie zmiany w budżecie Gminy Będzino na rok 2022

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 11:39:57

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 2 - Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Będzino na lata 2022-2034

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 11:49:23

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 3 - Uchwała zmieniająca uchwałę Nr X/83/19 Rady Gminy w Będzinie z dnia 30 sierpnia 2019 r. w sprawie
ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników wynagrodzenia

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 12:17:09

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 4 - Uchwała w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Będzino, których
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Będzino oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 12:25:05

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 5 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy Będzino”

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 12:34:14

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 6 – Uchwała w sprawie przyznania Odznaki „Zasłużony dla Gminy Będzino”

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 12:34:50

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 7 - Uchwała w sprawie rozpatrzenia petycji w przedmiocie powołania Młodzieżowej Rady Gminy

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 12:38:53

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 12

LICZBA OBECNYCH 12 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 3 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc za

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 8 - Uchwała w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 12:43:57

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 11

LICZBA OBECNYCH 11 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 4 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc nieobecny

16

17

18

19

20

21

22

23

24



(64) LXIV Sesja Rady Gminy w Będzinie

GŁOSOWANIE

Projekt nr 9 - Uchwała w sprawie powołania Skarbnika Gminy Będzino

TYP GŁOSOWANIA Jawne imienne DATA GŁOSOWANIA 2022-09-30 12:49:08

PRZYJĘTO PRZEDMIOT GŁOSOWANIA (W. ZWYKŁA)

LICZBA UPRAWNIONYCH 15 GŁOSY ZA 11

LICZBA OBECNYCH 11 GŁOSY PRZECIW 0

LICZBA NIEOBECNYCH 4 GŁOSY WSTRZYMUJĄCE SIĘ 0

GŁOSY NIEODDANE 0

KWORUM ZOSTAŁO OSIĄGNIĘTE

UPRAWNIENI DO GŁOSOWANIA

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

1 Tomasz Baczyński nieobecny

2 Joanna Banaszczak za

3 Sławomir Bryliński za

4 Adam Gołębiewski za

5 Mariusz Gosławski nieobecny

6 Barbara Grudzień za

7 Eugenia Imbiorowska za

8 Andrzej Jóźwiak za

9 Piotr Kołpacki za

10 Andrzej Krawiec za

11 Diana Kret nieobecny

12 Krystyna Najdzion za

LP IMIĘ I NAZWISKO GŁOS

13 Andrzej Nożykowski za

14 Lucyna Parol za

15 Grzegorz Sztulc nieobecny

16

17

18

19

20

21

22

23

24
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